
در پیامی به مناسبت روز خبرنگار

پزشکیان: دولت از تمام ظرفیت ها 
برای صیانت از حقوق خبرنگاران بهره 

می گیرد

رئیس جمهوری در پیامی با تبریک روز خبرنگار، این مناسبت را فرصتی مغتنم برای ارج نهادن به 
کوشش خستگی ناپذیر پاسداران حقیقت و وجدان های بیدار جامعه دانست که با قلم توانا و بیان رسا، 
نقشی حیاتی در روشنگری، تنویر افکار عمومی و امیدآفرینی ایفا می کنند.به گزارش ایسنا، متن پیام 
رئیس جمهوری به شرح زیر است:»بسم الله الرحمن الرحیم هفدهم مرداد، فرصتی مغتنم برای ارج 
نهادن به کوشش خستگی ناپذیر پاسداران حقیقت و وجدان های بیدار جامعه است؛ آنان که با قلم 

توانا و بیان رسای شان، نقشی حیاتی در روشنگری، تنویر افکار عمومی و امیدآفرینی ایفا می کنند.
شــأن و منزلت والای خبرنگاران از آن روست که در انجام رسالت خطیر خویش و خدمت به مردم 
و اطلاع رســانی صادقانه، همت خود را فداکارانه به کار می بندند و تمام توان و اســتعداد خویش را 
در طبق اخلاص می نهند.در عصری که ســیل خروشــان اخبار، مخاطب و جامعه را در تشخیص 
حقیقت و گزینش راســتی ها با چالش های پیچیده روبرو ساخته و حقیقت در هزارتوی ناراستی ها 
محجوب گشــته، این خبرنگاران هستند که با تکیه بر شجاعت و دانش ژرف خود، به اعماق پنهان 
حقیقت رخنه کرده و رسالت عظیم آگاهی بخشی و هشیاری اجتماعی را به منصه ظهور می رسانند. 
بی گمان، این مســیر پرفراز و نشیب، کمتر از جهاد در راه حق و حقیقت نیست.جوهره خبرنگاری 
در همزیســتی با مردم و درک عمیق دغدغه های آنان نهفته اســت. خبرنگاران به عنوان دیده بانان 
هوشیار جامعه، پل ارتباطی میان دولت و ملت هستند و شایسته است همواره صدای رسای کسانی 
باشــند که فریادشــان کمتر به گوش می رســد.اینجانب ضمن تبریک این روز فرخنده به تمامی 
خبرنــگاران گرانقدر میهن عزیزمان، این اطمینان را می دهم کــه دولت چهاردهم با درک عمیق 
جایگاه رفیع رسانه ها و خبرنگاران و بهره گیری از تمامی ظرفیت ها در جهت صیانت از حقوق ایشان، 
در راستای ترمیم پیوند دولت و ملت و ایجاد همبستگی ملی، از هیچ کوششی فروگذار نخواهد کرد.

با گرامیداشت یاد و خاطره شهدای والامقام عرصه خبر و اطلاع رسانی، به ویژه شهید محمود صارمی 
و همرزمانش و تمامی شــهدای خبرنگار جبهه مقاومت که در ماه های اخیر در راه انجام رســالت 
انسانی دفاع از حقایق غزه و انعکاس جنایات رژیم صهیونیستی، جان شیرین خود را نثار کردند، از 
درگاه خداوند متعال برای همه خبرنگاران، این مشــعل داران راه حقیقت و آزادی، بهروزی و توفیق 

روزافزون مسئلت می نمایم.«

واردات روزانــه نفت به چین در ماه میلادی گذشــته، به دنبــال کاهش فعالیت در 
پالایشــگاه های دولتی و خصوصی، به پایین ترین حد خود از ســپتامبر سال ۲۰۲۲ 
رسید. به گزارش ایسنا،  داده های اداره کل گمرک چین نشان می دهد که بزرگترین 
خریــدار نفت خام جهان، در ژوئیه، ۴۲.۳۴ میلیــون تن معادل حدود ۹.۹۷ میلیون 
بشــکه در روز نفت وارد کرده است.طبق محاســبات رویترز بر مبنای آمار گمرکی، 
واردات ژوئیه، تقریبا ۱۲ درصد نســبت به ژوئن کاهش یافت و ســه درصد کمتر از 
میزان واردات در ژوئیه ســال گذشته بود.قیمت های بالاتر نفت خام و مصرف داخلی 
ضعیف تر از حد انتظار بنزین و دیزل، ســود پالایشگاه ها را کمتر کرده و فعالیت آنها 
را کاهش داده است.شــرکت مشــاوره چینی »اویل چم« )Oilchem(  تخمین زد که 
پالایشــگاه های خصوصی در ژوئیه، با ۵۶.۱۱ درصد ظرفیت کار کردند که کمترین 
میزان در ســه ســال اخیر بود و ۷.۳ درصد نسبت به سال قبل کاهش داشت. »اویل 
چم«  در یادداشــت تحقیقاتی به تاریخ ۲۶ ژوئیه اعلام کرد: بهبود کمی در تقاضای 
بنزین یا دیزل وجود داشت و حاشیه سود پالایش کمتر از یک سال قبل بود. تعدادی 
از پالایشگاه ها، متحمل خسارات سنگینی شده اند. رویترز پیش از این گزارش کرده 
بود دو پالایشگاه متعلق به گروه دولتی سینوچم، برای تعمیرات و مهار ضرر، به مدت 
نامعلوم، تعطیل شدند.کاهش تقاضا، به ویژه برای سوخت دیزل، تولید پالایشگاه های 

دولتی را نیز محدود کرد. غول پالایشگاهی سینوپک، تنها ۰.۱ درصد رشد سالانه در 
پالایش نفت خام داشــت، اما تولید دیزل در شش ماهه اول، تقریبا ۹ درصد کاهش 
یافت.واردات نفت خام در هفت ماه نخســت سال میلادی جاری، به ۳۱۷.۸ میلیون 
تن معادل ۱۰.۸۹ میلیون بشــکه در روز رسید که ۲.۴ درصد نسبت به سال گذشته 
کاهش داشت و یکی از معدود موارد کاهش سالانه و شدیدترین کاهش از اوایل سال 
۲۰۲۳ بود.به گفته معامله گران، در ژوئیه، مقدار اضافی نفت برای ذخیره ســازی در 
یک پایگاه ذخیره سازی در شرق چین خریداری شد که در راستای دستور دولت برای 
ذخیره ســازی نفت در ذخایر دولتی بود اما حجم مذکور اندک ماند.داده های گمرک 
روز چهارشــنبه همچنین نشان داد واردات گاز طبیعی چین در ماه میلادی گذشته، 
بــه ۱۰.۸۶ میلیون تن افزایش یافت و میــزان واردات گاز طبیعی چین را به ۷۵.۴۴ 
میلیون تن رســاند که ۱۲.۹ درصد بیشتر از سطح ســال قبل بود.بر اساس گزارش 
رویترز، صادرات فرآورده های نفتی پالایش شــده شامل دیزل، بنزین، سوخت حمل 
و نقل هوایی و سوخت دریایی در ژوئیه، به ۴.۹۸ میلیون تن رسید که در مقایسه با 
۵.۳۷ میلیون تن در ژوئن، کمتر بود. صادرات در فاصله ژانویه تا ژوئیه، با ۴.۱ درصد 

کاهش بر مبنای سالانه، به ۳۵.۰۸ میلیون تن رسید.

اقتصاد در منطقه یورو به کما رفت
نظرسنجی نشان داد که رشد فعالیت های تجاری منطقه یورو در ماه گذشته متوقف 
شــد، زیرا مشــکلات در صنعت خدمات این بلوک با رکود عمیق تر در بخش تولید 
ترکیب شد.به گزارش ایسنا، شاخص ترکیبی مدیران خرید در ماه جولای که توسط 
S&P Global گردآوری شــده و به عنوان معیار خوبی برای سلامت کلی اقتصاد دیده 
می شــود، از ۵۰.۹ ژوئن به ۵۰.۲ کاهش یافت و به ســختی از مرز ۵۰ که رشد را از 
انقبــاض جدا می کند فراتر رفت، اما اندکی بالاتر از برآورد اولیه ۵۰.۱ بود و پنجمین 
ماه متوالی خــود را در قلمرو مثبت افزایش داد.اقتصاد منطقه یورو در ماه جولای با 
سرعت حلزونی در حال رشد است. سیروس د لا روبیا، اقتصاددان ارشد بانک تجاری 
هامبورگ، گفت: از نظر بخش، خدمات مانند اوایل سال سرعت بیشتری نمی گیرد، در 
حالی که رکود صنعتی همچنان ادامه دارد.شاخص مدیران خرید خدمات ماه گذشته 
از ۵۲.۸ به ۵۱.۹ کاهش یافت که مطابق با برآورد اولیه بود. شــاخص مدیران خرید 

تولیدی که هفته گذشته منتشر شد، نشان داد که فعالیت کارخانه ها در بحبوحه ضعف 
گسترده در انقباض باقی مانده و تولید با سریع ترین سرعت خود در سال جاری کاهش 
یافته است.تقاضای کلی در سراسر منطقه برای دومین ماه کاهش یافت و با سرعتی 
شــدیدتر از ژوئن کاهش یافت. شاخص ترکیبی تجارت جدید از ۴۹.۴ به ۴۹ کاهش 
یافت. این کاهش با وجود افزایش قیمت ها توســط شرکت ها در ماه جولای کمتر از 
ژوئن بود.طبق گزارش رویترز، نظرســنجی نشان داد که بانک مرکزی اروپا با کاهش 
گسترده نرخ در ماه ژوئن، نرخ سپرده خود را در ماه گذشته روی ۳.۷۵ درصد گذاشت، 

اما انتظار می رود امسال دو بار دیگر، احتمالاً در ماه سپتامبر، آن را کاهش دهد.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی و صبح ایران
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نماز جمعه این هفته تهران به امامت آیت الله خاتمی در مصلی امام خمینی )ره( برگزار می شود.به گزارش خبرگزاری مهر، نماز جمعه این هفته تهران به امامت 
آیت الله احمد خاتمی در مصلی امام خمینی )ره( برگزار می شود.درب های مصلی از ساعت ۱۰:۳۰ برای حضور نمازگزاران محترم باز می شود و شروع برنامه ها 
از ساعت ۱۱ خواهد بود.در بخش معرفی کتاب منتخب هفته، در آستانه »روز مقاومت اسلامی« کتاب »آخرین روز جنگ؛ خاطرات زنی از قلب جنگ ۳۳ روزه 

اسرائیل و حزب الله« نوشته رقیه کریمی معرفی می شود.

www.sobh-eqtesad.ir

در مصلی امام خمینی )ره(؛

نماز جمعه این هفته تهران به امامت آیت الله خاتمی برگزار 
می شود

info@sobh-eqtesad.ir

فروش فوق العاده و پیش 
فروش یک محصول سایپا آغاز 

شد

 GXR-L گروه خودروسازی سایپا، از ساعت ۱۰ صبح امروز )چهارشنبه(، کوییک
تولیدی پارس خودرو را برای متقاضیان عادی از محل مازاد ظرفیت طرح مادران، 
تا زمان تکمیل ظرفیت در دو قالب فروش فوق العاده و پیش فروش، اجرایی 
می کند.به گزارش ایسنا، گروه خودروسازی سایپا در راستای افزایش عرضه 
محصولات و تنظیم بازار، شرایط فروش فوق العاده و پیش فروش تعداد مازادِ 
خودرو کوییک GXR-L از دور قبلی فروش این محصول که برای مادران اجرایی 
کرده بود، اینبار برای متقاضیان عادی اجرایی می شود.متقاضیان طرح جوانی 
جمعیت )مادران مشمول این طرح( از ساعت ۱۰ صبح امروز چهارشنبه )۱۷ 
مرداد ماه( می توانند از طریق سایت فروش اینترنتی محصولات گروه خودروسازی 
اقدام کنند. مهلت ثبت نام در این طرح تا زمان تکمیل ظرفیت خواهد بود. فروش 
فوق العاده و پیش فروش یک محصول سایپا آغاز شد/ متقاضیان تا تکمیل 
 GXR-L ظرفیت فرصت دارند در طرح فروش فوق العاده، تحویل خودرو کوییک
حداکثر ۹۰ روزه است و در طرح پیش فروش، تحویل از آذرماه تا اسفند ماه 
۱۴۰۳ خواهد بود. گفتنی است ثبت نام در این طرح فروش، صرفاً از طریق سایت 
فروش اینترنتی سایپا امکان پذیر است؛ در صورت استفاده از سایر آدرس ها، 

عواقب آن بر عهده خود متقاضی خواهد بود.

آخرین وضعیت بازار رمزارزها در جهان

صعود دوباره بیت کوین

در حالی که بیت کوین در روزهای گذشــته ســقوط کرده بوده، اما اکنون رشد و بخشی 
از ضررهای خود را جبران کرد.به گزارش ایسنا، بیت کوین در روز دوشنبه به پایین ترین 
سطح خود از ماه فوریه تاکنون سقوط کرد و زیر ۵۰هزار دلار معامله شد. ارزش این رمزارز 
در یک مــاه ۴.۱۷ درصد کاهش یافت اما طی ۶ ماه ۳۰ درصد افزایش از جمله افزایش 
بیش از ۷۰ هزار دلاری را در ماه ژوئن ثبت کرده اســت.مارکت گزارش کرد، بیت کوین 
با رشــد بیش از ۱۰ درصدی به ۵۵ هزار دلار رسید و در زمان نگارش این مطلب در ۵۷ 
هزار دلار معامله می شــود.مجموع ارزش بازار جهانی ارزهــای دیجیتال در حال حاضر 
۲.۰۲ تریلیون دلار برآورد می شــود که این رقم نســبت به روز قبل  ۲.۷۶ درصد بیشتر 
شــده است. در حال حاضر ۵۵.۸۶ درصد کل بازار ارزهای دیجیتال در اختیار بیت کوین 
اســت که ۰.۱۳ درصد افزایش روزانه را ثبت کرده است.حجم کل بازار ارزهای دیجیتال 
در ۲۴ ساعت گذشــته ۱۰۵.۲ میلیارد دلار است که ۴۸.۲۶ درصد کاهش داشته است. 
حجم کل در امور مالی غیر متمرکز در حال حاضر ۴.۹۵ میلیارد دلار اســت که  ۴.۷۰ 
درصد از کل حجم ۲۴ ســاعته بازار ارزهای دیجیتال  بوده و حجم تمام سکه های پایدار 
اکنون ۹۹.۰۳ میلیارد دلار اســت که ۹۴.۱۴ درصد از کل حجم ۲۴ ساعته بازار ارزهای 

دیجیتال را تشکیل می دهد.

پایش جدی مصرف برق 
مشترکان اداری پایتخت 

شرکت توزیع برق تهران بزرگ طی اطلاعیه ای اعلام کرد: امروز پایش و  نظارت 
میدانی و همچنین رصد برخط مصارف برق ادارات و بانک ها برای اطمینان از 
خاموش بودن سامانه های سرمایشی صورت می گیرد و در صورت عدم رعایت 
موضوع، اقدام به محدودســازی و قطع برق این دســته از ادارات و سازمان ها 
خواهد شد.به گزارش ایسنا، در این اطلاعیه آمده است: به دنبال اعلام هیات 
دولت مبنی بر تعطیلی ادارات و بانک ها و با توجه به افزایش دمای بی سابقه 
شــهر تهران و ضرورت کنترل بار و حفظ پایداری شبکه برق با اولویت تامین 
برق مشترکان و به ویژه مشترکان خانگی، امروز؛ چهارشنبه ۱۷ مردادماه، اقدام 
به پایش و  نظارت میدانی و همچنین رصد برخط مصارف برق ادارات و بانک 
ها و اطمینان از خاموش بودن ســامانه های سرمایشی شده و در صورت عدم 
رعایت موضوع، اقدام به محدودسازی و قطع برق این دسته از ادارات و سازمان 
ها خواهد شد.شــایان ذکر است ساختمان های اداری متعلق به دانشگاه های 
شــهر تهران نیز با توجه به تعطیلی اعلامی بخش اداری، مشمول این موضوع 

خواهند بود.

گزیده خبر پزشکیان در پاسخ به تماس تلفنی مکرون:

رژیم صهیونیستی به دنبال آتش افروزی در منطقه است
معاون وزیر صمت به مهر اعلام کرد؛

راه اندازی ۶۵۰ کارگاه 
تولیدی در شهرکهای صنعتی

۹۴ درصد صنایع کشور »کوچک 
مقیاس« هستند

معاون وزیر صمت ضمن اشــاره به راه اندازی ۶۵۰ کارگاه تولیدی در شهرک های صنعتی طی سال 
جاری گفت: در کنار تولید باید به برندسازی هم توجه کنیم.فرشاد مقیمی، معاون وزیر صنعت، معدن 
و تجارت در گفت و گو با خبرنگار مهر در مورد افزایش مشارکت در تولید اظهار کرد: اگر درخواست 
برای ایجاد کارگاه های کوچک در شــهرک های صنعتی وجود داشته باشد، فراخوان عمومی منتشر 

می شود تا انگیزه مردم برای مشارکت در تولید افزایش یابد....

نمایشگاه  شانزدهمین  بکار  آغاز 
بین الملی صنعت مالی از فردا

تمایل امارات جهت سرمایه گذاری 
اقتصادی در بخش تعاون ایران

۷۰۰ هزار تن به ظرفیت تولید پتروشیمی اضافه 
می شود
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گزیده خبر
در جمع طلاب شرکت کننده در دوره »مثل خمینی« مطرح شد؛

طحان  نظیف: شورای نگهبان 
مستقل و بی طرف است

 ســخنگوی شــورای نگهبان گفت: طلّاب 
مطالبه گر تحقق سیاست های کلی انتخابات 
باشند.به گزارش ایسنا، هادی طحان نظیف 
عضو حقوقدان و سخنگوی شورای نگهبان 
در پژوهشــکده شــورای نگهبان در جمع 
طلابی که از سراسر کشور در دوره آموزشی 
»مثل خمینی« شــرکت کرده بودند، ابتدا 
فرا رســیدن ماه صفر را گرامی داشــت و 
در خصوص شهادت اسماعیل هنیه رئیس 
دفتر سیاســی جنبش حمــاس گفت: این 
اقدام ددمنشانه رژیم صهیونیستی محکوم 
است و ان شاءالله این رژیم پاسخ پشیمان کننده ای دریافت خواهد کرد.وی سپس به 
عنوان مقدمه اظهار داشت: شورای نگهبان در نظام جمهوری اسلامی ایران، براساس 

قانون اساسی وظایف و مأموریت های متعددی دارد.
تطبیق مصوبات شــورای نگهبان با موازین شــرع و اصول قانون اساسی، نظارت بر 
انتخابات های ریاســت جمهوری، مجلس شــورای اسلامی، مجلس خبرگان رهبری 
و همه پرســی، تفسیر اصول قانون اساسی و پاسخ به استعلامات فقهی دیوان عدالت 
اداری مهمترین وظایف و مأموریت های شــورای نگهبان هســتند که مورد اشــاره  
طحان نظیف قرار گرفت.وی اما ابراز تاســف کرد که شورای نگهبان بیشتر با موضوع 
نظارت بر انتخابات در جامعه شناخته می شود و در این رابطه گفت: انتخابات به طور 
معمول هر دو ســال یک بار در کشور برگزار می شود، اما ما به طور مداوم و روزانه در 
حال بررسی مصوبات مجلس شورای اسلامی هستیم؛ ما پا به پای مجلس، مصوبات 
را بررســی می کنیم و به اســتعلامات فقهی دیوان عدالت اداری نیز پاسخ می دهیم.

سخنگوی شورای نگهبان خاطرنشــان کرد: شناخته شدن این شورا تنها به وظیفه 
نظارت بر انتخابات، به مانند این اســت که یک وزارتخانــه تنها با یک اداره  کل اش 
شناخته شود لذا طبیعی است که همه حوزه های فعالیتش را پوشش ندهد.توصیه به 
مطالعه قانون اساسی و سیاست های کلی انتخابات این عضو حقوقدان شورای نگهبان 
در ادامه با طرح این ســوال از طلاب که چند نفر از شــما قانون اساسی را مطالعه و 
به سیاســت های کلی انتخابات ابلاغی از سوی رهبر معظم انقلاب مراجعه کرده اید؟ 
به اســتقبال ســوالات طلاب که بیشــتر در خصوص نظارت بر انتخابات و بررسی 
صلاحیت ها بود، رفت و عنوان کرد: اگر به همین دو سند مهم و اساسی مراجعه شود، 
به بسیاری از سوالات مربوط به انتخابات از سوی مردم می توان پاسخ داد.وی سپس 
در خصوص برگزاری انتخابات چهاردهمین دوره ریاســت جمهوری اظهار داشت: به 
دلیل شــرایطی که پیش آمد و آیت الله رئیســی رئیس جمهور در آن حادثه تلخ به 
شهادت رسید، انتخابات ریاست جمهوری زودتر از موعد برگزار شد.طحان نظیف افزود: 
برگزاری انتخابات ریاســت جمهوری در دو مرحلــه و در کمتر از ۵۰ روز، آن هم در 
شرایطی که رئیس جمهور به شــهادت رسیده بود، نشان دهنده قوت، ثبات، اقتدار و 
استحکام نظام جمهوری اسلامی ایران و قابل افتخار است.سخنگوی شورای نگهبان 
در همین رابطه به اصل ۱۳۱ قانون اساسی اشاره کرد و گفت: قانون اساسی جمهوری 
اســلامی ایران که یک قانون اساسی مترقی است، برای زمانی که کشور دچار فقدان 
رئیس جمهور می شود، تدابیری پیش بینی کرده که در اصل ۱۳۱ قانون اساسی آمده 
است. بنابراین با ابهامی در این رابطه مواجه نبودیم. تاکید رهبر معظم انقلاب بر عدم 
به وجود آمدن خللی در امور کشور و مردم نیز مسیر را برای تحقق قانون هموار کرد.

وی اعلام کرد: صبح همان روزی که شــهادت آیت الله رئیســی به طور رسمی اعلام 
شــد، با وزارت کشور به منظور تهیه تقویم برگزاری انتخابات جلسه داشتیم که حتی 
احتمال دومرحله ای شــدن انتخابات هم در آن پیش بینی شــد. بعد از ظهر همان 
روز، پیشــنهادات وزارت کشور در جلسه شورای نگهبان مورد بررسی و موافقت قرار 
گرفت.رد ادعاها در خصوص بررســی صلاحیت ها در ادامه سخنگوی شورای نگهبان 
در خصوص برگزاری فرآیندهای انتخابات چهاردهمین دوره ریاست جمهوری اظهار 
داشــت: هماهنگی هایی که به طور معمول برای برگزاری انتخابات باید طی چند ماه 
انجام می شد، در این دوره در کمتر چند هفته انجام شد.وی افزود: همچنین کارهایی 
که در ادوار گذشته انجام  نشده بود، در این دوره اجرایی شد که به طور مثال می توان 
به اجرای مصوبه شــورای نگهبان با موضوع »معیارها و شــرایط لازم برای تشخیص 
رجل سیاســی، مذهبی و مدیر و مدبر بودن نامزدهای ریاســت جمهوری« که منجر 
به ساماندهی ثبت نام ها شد، اشاره کرد.طحان نظیف گفت: در گذشته شاهد به وجود 
آمدن صحنه هایی در ثبت نام ها بودیم که بعضا در شأن ملت ایران نبود. از این رو پس 
از اینکه سیاست های کلی انتخابات در سال ۱۳۹۵ از سوی رهبر معظم انقلاب ابلاغ 
شد، در سال ۱۳۹۶ مصوبه مورد اشاره توسط شورای نگهبان به تصویب رسید. زمینه 
اجرایی شــدن این مصوبه در انتخابات ســیزدهمین دوره ریاست جمهوری در سال 
۱۴۰۰ از ســوی دولت وقت فراهم نشد، اما چون از سوی شورای نگهبان اعلام شده 
بود که این مصوبه در بررسی صلاحیت ها مبنای عمل قرار خواهد گرفت، ثبت نامی ها 
به حدود ۶۰۰ نفر کاهش یافت.سخنگوی شورای نگهبان در خصوص انتخابات اخیر 
هم گفت: در جلساتی که با وزارت کشور داشتیم، تاکید کردیم که این مصوبه قانونی 
مبنــای عمل قرار گیرد کــه این مصوبه اجرا و ثبت نام ها منطقی تر شــد. در نهایت 
۸۰ نفر ثبت نام شــدند که پرونده های تمامی آن ها در جلسات شورای نگهبان مورد 
بحث و بررسی قرار گرفت.وی در خصوص فرآیند بررسی صلاحیت های داوطلبان در 
صحن شــورای نگهبان گفت: پرونده هر یــک از داوطلبان به صورت جداگانه مطرح 
و بررسی شــد. ابتدا استعلامات صورت گرفته و ســوابق فرد بیان شد. سپس اعضا 
نظــرات خود را درباره آن فرد اعلام کردنــد و در نهایت رای گیری به صورت مخفی 
انجام شد.طحان نظیف در ادامه ادعاهای مطرح شده در رسانه ها و فضای مجازی در 
رابطه با موضوع بررســی صلاحیت ها را رد کرد و گفت: هر آنچه راجع به تعداد آرای 
داوطلبان مانند اینکه یک نفر چه تعداد رای آورده یا اینکه دلایل عدم احراز صلاحیت 
فلان داوطلب فلان چیز بوده اســت، فاقد اعتبار می باشد.پاسخ به یک ادعا درباره رد 

صلاحیت پزشکیان از سوی شورای نگهبان
سخنگوی شورای نگهبان در بخش دیگری از این نشست در پاسخ به سوالات اظهار 
داشــت: برخلاف ادعاهای مطرح شده، دکتر پزشکیان تاکنون هیچگاه برای نامزدی 

نمایندگی مجلس شورای اسلامی از سوی شورای نگهبان رد صلاحیت نشده است
وی افزود: ایشــان تاکنون ۵ بار برای نمایندگی مجلس شورای اسلامی ثبت نام کرده 
که هر ۵ بار از ســوی شــورای نگهبان تأیید صلاحیت شده است.طحان نظیف البته 
این توضیح را داد که در انتخابات اخیر مجلس ایشان از سوی هیئت های اجرایی که 
ارتباطی با شورای نگهبان ندارند، رد صلاحیت شد که ایشان به هیئت  نظارت استانی 

اعتراض کرد و اتفاقا از سوی هیئت  نظارت و شورای نگهبان تأیید صلاحیت شد.
ســخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به سوالی تاکید کرد: بررسی صلاحیت ها در هر 
دوره و در هر انتخابات مطابق با قانون انجام می شــود. ممکن است یک فرد در یک 
دوره صلاحیتش تأیید شــده باشد، اما در دوره بعد صلاحیتش تأیید نشده باشد که 
دلایــل مختلفــی دارد. عکس آن نیز می تواند اتفاق افتاده باشــد؛ یعنی یک نفر در 
یک دوره صلاحیتش احراز نشده باشــد و در دوره بعد صلاحیتش تایید شده باشد 
که این وضعیــت نیز دلایل مختلف قانونی دارد.وی خاطرنشــان کرد: هر انتخابات 
قانون خاص خودش را دارد. شــرایط داوطلبی در انتخابات مجلس شــورای اسلامی 
با انتخابات ریاســت جمهوری تفــاوت دارد. در مــواد ۳۱، ۳۲ و ۳۳ قانون انتخابات 
مجلس شورای اسلامی شرایط و موانع داوطلبی اعلام شده است. شرایط داوطلبی در 
انتخابات ریاســت جمهوری نیز در قانون اساسی آمده است.طحان نظیف در پاسخ به 
ســوال دیگری عنوان کرد: از نظر شورای نگهبان تمام آن ۶ نفری که برای انتخابات 
چهاردهمین دوره ریاست جمهوری احراز صلاحیت شدند، برخوردار از شرایط قانونی 
بودند؛ یعنی هر کدام از آن افراد، حداقل ۷ رای اعضای شــورای نگهبان برای تایید 

صلاحیت داشتند.

پزشکیان در پاسخ به تماس تلفنی مکرون:

رژیم صهیونیستی به دنبال آتش افروزی در منطقه است
 رئیس جمهور گفت: اگر آمریکا و کشــورهای غربی واقعاً به دنبال جلوگیری از جنگ و ناامنی 
در منطقه هســتند، برای اثبات این ادعا باید فوراً فروش سلاح و حمایت از رژیم صهیونیستی 
را متوقف کنند.به گزارش خبرگزاری مهر، مســعود پزشکیان ظهر امروز )چهارشنبه( در پاسخ 
به تماس تلفنی »امانوئل مکرون«، رئیس جمهور فرانســه که با ابراز نگرانی از تشدید التهابات 
در منطقه در پی اقدام تروریستی رژیم صهیونیستی در به شهادت رساندن »اسماعیل هنیه«، 
رئیس دفتر سیاســی جنبش حماس، تقاضای خویشــتنداری از جانب ایران داشــت، گفت: 
جمهوری اسلامی ایران همواره برای ایجاد صلح، ثبات و امنیت در منطقه و جهان و جلوگیری 
از تنش، ناامنی و جنگ نقشی محوری ایفا کرده، اما رژیم صهیونیستی با اقدامات جنایتکارانه 
و تروریســتی خود علیه مــردم مظلوم و بی دفاع غزه و همچنین ترور شــهید هنیه به عنوان 
میهمان رسمی جمهوری اسلامی ایران به دنبال آتش افروزی در منطقه است و متأسفانه آمریکا 
و کشــورهای غربی نیز به جای محکومیت، این رژیم را در ارتکاب جنایت، نسل کشــی و ترور 
حمایت کرده اند.رئیس جمهور با تاکید بر محفوظ بودن حق پاســخ مناسب به این اقدامات از 
ســوی ایران، از رفتار منفعلانه آمریکا و کشــورهای غربی، پس از حمله رژیم صهیونیستی به 
سفارت جمهوری اسلامی ایران در دمشق و همچنین ترور رئیس دفتر سیاسی جنبش حماس 
در تهران، انتقاد و تصریح کرد: آمریکا و کشورهای غربی با رویکردی متناقض و دوگانه از رژیمی 
که به هیچ یک از قوانین و مقررات بین المللی پایبند نیســت و از هیچ اقدامات جنایتکارانه ای 
در منطقه فرو گذار نکرده، حمایت می کنند و در نهایت تأسف، کشورهایی را که هدف اینگونه 
اقدامات قرار گرفته اند، به عدم پاسخ و خویشتنداری دعوت می کنند.پزشکیان در ادامه با تاکید 
بر اینکه تا زمانی که رژیم صهیونیستی با حمایت سیاسی، مالی، تسلیحاتی و رسانه ای آمریکا و 
کشورهای غربی با خیال راحت به نسل کشی، جنایت و ترور اقدام می کند، منطقه و جهان روی 
ثبات، امنیت و صلح را نخواهد دید، افزود: اگر آمریکا و کشورهای غربی واقعاً به دنبال جلوگیری 
از جنگ و ناامنی در منطقه هســتند، برای اثبات این ادعا باید فوراً فروش ســلاح و حمایت از 
رژیم صهیونیستی را متوقف و این رژیم را وادار به توقف نسل کشی و حملات به غزه و پذیرش 
آتش بس کنند. رئیس جمهور تاکید کرد: جمهوری اسلامی ایران پرهیز از جنگ و تلاش برای 
اســتقرار صلح و امنیت جهانی را جزو اصول اساسی خود می داند، اما در چارچوب معاهدات و 

قوانین بین المللی هرگز در مقابل تعدی به منافع و امنیت خود سکوت نخواهد کرد.

سرپرســت وزارت امور خارجه در حاشیه نشست فوق العاده کمیته اجرایی وزرای امور خارجه 
این ســازمان در جده، با دبیرکل سازمان همکاری اســلامی دیدار و گفت وگو کرد.به گزارش 
خبرگزاری مهر، علی باقری، سرپرست وزارت امور خارجه در اولین رایزنی های دیپلماتیک خود 
در جده و در حاشــیه نشســت فوق العاده کمیته اجرایی وزرای امور خارجه سازمان همکاری 
اسلامی با حسین ابراهیم طه، دبیرکل این سازمان دیدار کرد و در مورد موضوعات در دستور 
کار این نشست تبادل نظر نمود.سرپرست وزارت امور خارجه با ابراز امیدواری نسبت به تقویت 
همکاری بین ایران و دبیرخانه ســازمان همکاری اسلامی، یاد و خاطره امیرعبداللهیان، وزیر 
شــهید خارجه را که توجه ویژه ای به همکاری بین کشــورهای اســلامی و مرجعیت سازمان 
همکاری اسلامی داشــت، گرامی داشت.باقری با اشاره به جنایت زشت رژیم صهیونیستی در 
هدف قراردادن شهید اسماعیل هنیه رئیس دفتر سیاسی جنبش حماس، این جنایت را نه تنها 
تعدی به امنیت و حاکمیت ملــی ایران، بلکه تجاوز به قوانین و مقررات بین المللی توصیف و 
تاکید کرد: صهیونیست ها عملًا نشان دادند که به دنبال گسترش دایره ناامنی و بی ثباتی از غزه 
به کل منطقه هستند و صهیونیست ها نشان دادند که برای تحقق اهداف شوم خود حاضرند کل 
منطقه را به آتش بکشند.باقری با قدردانی از موضع شفاف و فوری سازمان همکاری اسلامی در 
محکومیت این جنایت زشت خاطرنشان کرد: در حالی که در این جنایت بزرگ شاهد موضع 
منسجم و هماهنگ کشورهای اسلامی در محکومیت اقدام تروریستی رژیم صهیونیستی بودیم، 
در مقابل آمریکا و برخی کشــورهای اروپایی نه تنها این اقدام را محکوم نکردند، بلکه رویکرد 

حمایتی خود را از اسرائیل ادامه دادند؛ امری که نشان می دهد این کشورها نمی خواهند منطقه 
روی آرامش و ثبات ببینند و درصدد تداوم ناامنی در منطقه هســتند.وی انسجام و همگرایی 
و هم افزایی کشورهای اسلامی برای مقابله با موجودیت شرور اسرائیل که عامل اصلی ناامنی 
و بی ثباتی در منطقه، ضروری دانست و تاکید کرد: در این چارچوب مسئولیت بزرگی متوجه 
کشورهای اسلامی و سازمان همکاری اسلامی و دبیرکل آن است.وی افزود: انتظار این است که 
کشورهای اسلامی از حق ذاتی و مشروع ایران در پاسخ قانونی و مقتضی به این تجاوز حمایت 
کنند، زیرا اقدام ایران نه تنها دفاع از حاکمیت و امنیت ملی خود، بلکه دفاع از ثبات و امنیت 
کل منطقه است.حسین ابراهیم طه، دبیرکل سازمان همکاری اسلامی نیز در این دیدار، شهادت 
اسماعیل هنیه، رئیس دفتر سیاسی جنبش مقاومت اسلامی فلسطین حماس را تسلیت گفت.

دبیر کل سازمان همکاری اسلامی با تاکید بر جایگاه و نقش مهم ایران به عنوان عضو مؤسس 
این ســازمان، آمادگی کامل برای همکاری دبیرخانه سازمان همکاری اسلامی با ایران را اعلام 
کرد.        حسین ابراهیم طه با تاکید مجدد بر موضع صریح و شفاف سازمان همکاری اسلامی 
مبنی بر محکومیت جنایات زشــت اســرائیل در ترور اسماعیل هنیه، تصریح کرد: این جنایت 
وحشــیانه بر عزم و اراده ما در دفاع از مساله فلســطین تأثیری نمی گذارد و ما به تلاش های 
جدی خود در این راســتا ادامه می دهیم و همه تلاش و ظرفیت سازمان را در این راستا به کار 

خواهیم گرفت.

معاون امور مجلس رئیس جمهور:

مصمم به ارتقاء سطح روابط دولت و 
مجلس هستیم

معاون امور مجلس رئیس جمهور گفت: ضرورت دارد که تعامل و رابطه خوبی بین دوقوه حاکم 
شود و مصمم هستیم با تحکیم سطح ارتباط و همکاری دولت و مجلس برای تامین منافع مردم 
گام برداریم.به گزارش ایسنا، شهرام دبیری در اولین روز کاری خود با حضور در میان مدیران و 
کارکنان معاونت امور مجلس ریاست جمهوری که با همراهی سیدمحمود حسینی پور سرپرست 
سابق معاونت مجلس ریاست جمهوری انجام شد، بر لزوم ارتقای صمیمانه و سازنده روابط دولت 
و مجلس تاکید کرد.وی با اشاره به جایگاه مهم و اثرگذار معاونت امور مجلس ریاست جمهوری 
در ایجاد و تقویت تعامل سازنده بین قوه مجریه و مقننه و تسریع در پیشبرد امور کشور و مردم 
اظهار داشــت: به عنوان کســی که حدود ۱۷ سال در نظام شورایی کشور که به عنوان پارلمان 
شــهری یاد می شود عضویت داشته و تجربه ریاست شــورای عالی استان ها به عنوان پارلمان 
محلی کشور را داشته ام به خوبی با شیوه تعاملات و ساختار و اهمیت کار نمایندگان و همکاری 
و هماهنگی در حل و فصل امور مردم، آشنایی و تجربه دارم و مصمم هستم با استفاده از همه 

ظرفیت ها، سطح روابط و همکاری بین دولت و مجلس را در راستای وفاق و همگرایی و به نفع 
مردم فعال ســازم. دبیری با گرامیداشــت یاد امام راحل، شهدای دفاع مقدس و بویژه شهدای 
خدمت و شــهید آیت الله رئیسی و نیز شهید هنیه، افزود: بدون وجود تعامل و همکاری مثبت 
بین قوه مجریه و مقننه، امور کشور و مردم با مشکل مواجه شده و بخوبی پیش نخواهد رفت و 
در شرایط کنونی ضرورت دارد که تعامل و رابطه خوبی بین دوقوه حاکم شود و مصمم هستیم 
با تحکیم ســطح ارتباط و همکاری دولت و مجلس برای تامین منافع مردم گام برداریم.وی با 
بیان اینکه رئیس جمهور نگاه و رویکرد فراجناحی دارد گفت: دکتر پزشــکیان بارها اعلام کرده 
که قصد دارد از ظرفیت همه گرایش های سیاسی بر اساس توانمندی افراد در مسئولیت های 
مختلف استفاده کند.معاون پارلمانی رئیس جمهور گفت: در مجموعه معاونت پارلمانی تلاش 
خواهیم کرد که تعامل و رابطه خوبی با تک تک نمایندگان داشته باشیم و مطالبات مردم حوزه 
هــای انتخابیه که از زبان نمایندگان مطرح می شــود را با جدیت پیگیری کنیم.معاون رئیس 
جمهور با اشــاره به حضور خود در شورای شهر و ریاست این شورا و نیز شورای عالی استان ها 
گفت: در انتخابات شوراها همواره بدون گرایش سیاسی و  بصورت مستقل شرکت داشتم و مبنا 
و ملاک کار در معاونت امور مجلس نیز همانند دکتر پزشــکیان، تعامل بر مبنای حل مشکل 
مردم و بکارگیری مدیران بر اســاس شایسته سالاری و توانمندی آنان است تا ان شاءالله دست 
در دست هم در راستای اهداف نظام اسلامی و در نهایت جلب رضایتمندی مردم تلاش کنیم. 
دبیری پرهیز از اختلاف و تنش بین دو قوه را مورد تاکید قرار داد و گفت: مردم از هرگونه تنش 

و درگیری بین ســطوح مختلف مسئولین خسته شــده اند؛ لذا باید تلاش کنیم امور کشور 
در نهایت همدلی و همگرایی و آرامش پیگیری شــود بنحوی که آثار این تعامل در زندگی 
مردم لمس شود. همه باید فرصت خدمت را غنیمت بشماریم و تلاش کنیم با  کیفیت بالا 
و با همه توان در خدمت مردم باشیم.معاون رئیس جمهور در بخش دیگری از سخنان خود 
با تکریم و قدردانی از تلاش ها و خدمات دکتر حســینی پور و معاونین و کارکنان معاونت 
امور مجلس اظهار داشــت: برای برقراری تعامل و رابطه نزدیک با مجلس همه باید دســت 
بدست هم دهیم تا کابینه ای که دکتر پزشکیان به مجلس شورای اسلامی معرفی خواهند 
کرد با پشتوانه آرای بالای نمایندگان، مسئولیت خود را آغاز کنند. وی تصریح کرد: رئیس 
جمهــور محترم به صراحت اعلام کــرده اند که اعضای هیات وزیران را با نظر حضرت آقا و 
تایید معظم له معرفی خواهند کرد از این روی وظیفه داریم با برقراری تعامل حداکثری با 
نمایندگان نظر آنها را برای رای اعتماد بالا به وزرای پیشنهادی جلب کنیم. در این مراسم 
دکتر حســینی پور سرپرست ســابق معاونت پارلمانی با بیان اینکه فرصت خدمت در نظام 
جمهوری اســلامی نعمت است اظهار داشــت: از اینکه امروز این نعمت خدمت را از دست 
می دهم احســاس خســران دارم اما از طرفی از اینکه این فرصت در اختیار برادر مومن و 
انقلابی و با کفایت قرار می گیرد و با حضورشان انرژی و روحیه جدید و مضاعفی در ادامه 
مسئولیت های این معاونت ایجاد می شود خرسند هستم و برای هرگونه کمکی در موفقیت 

ایشان  آمادگی دارم.

سرلشــکر لوکانوویچ با حضور در ســتاد فرماندهی ارتش، با فرمانــده کل ارتش جمهوری 
اســلامی ایران دیدار و گفت وگو کرد.به گزارش ایسنا، سرلشکر آندری یولانوویچ لوکانوویچ 
فرمانده نیروی هوایی و پدافند هوایی  جمهوری بلاروس، بعد از ظهر روز ســه شــنبه )۱۶ 
مرداد( با حضور در ســتاد فرماندهی کل ارتش، با امیر سرلشــکر سید عبدالرحیم موسوی 
فرمانده کل ارتش جمهوری اســلامی ایران دیدار و گفت وگو کرد.امیر سرلشکر موسوی در 
این دیدار، دو کشور ایران و بلاروس  را دارای تهدیدات و منافع مشترک، تحت تحریم های 
ظالمانه آمریکا و غرب و دارای اســتقلال و عدم وابســتگی دانســت.وی ضمن قدردانی از 
موضع جوانمردانه و حاکی از استقلال بلاروس در موضوع ترور شهید اسماعیل هنیه، اظهار 
داشت: بلاروس دارای موقعیت راهبردی ویژه و سد محکمی در برابر گسترش ناتو است؛ ما 
و کشورهای منطقه نیز با گسترش ناتو مخالف هستیم.فرمانده کل ارتش با اشاره به تحریم 
های یکجانبه استکبار جهانی علیه کشورمان از بدو پیروزی انقلاب اسلامی، افزود: ما سعی 
کردیم از این تهدید نهایت بهره را ببریم و دفاع از کشورمان را وابسته به قدرت های بیرونی 
نکنیم.وی خاطرنشان کرد: البته مطمئن هستیم شرایط مشابه در کشور جمهوری بلاروس  
نیــز وجود دارد. مردم، دولت و ارتش بلاروس نیز تحت تحریم قرار دارند؛ ولی می دانیم که 
آنها نیز ابتکارات و روش های مختص به خود را برای برون رفت از شــرایط موجود و مقابله 
با نفوذ ناتو و رویکرد یکجانبه گرایی آمریکا دارند.امیر سرلشــکر موســوی تاکید کرد: اراده 
مقامات سیاســی، نظامی و دفاعی دو کشــور بر توســعه و تعمیق همکاری هاست و نمونه 
بارز آن ســفر رییس جمهور بلاروس آقای لوکاشــنکو به ایران و دیدار با شــهید رییســی 
عزیز بود که پایه گذار روابط و کمیســیون های مشــترک شد.وی با بیان اینکه من عقیده 

دارم که یکی از وظایف اصلی کمیســیون های دو کشور، 
پیدا کردن راهکار مناســب برای مقابله با یکجانبه گرایی 
آمریکاست، گفت: نیروهای مسلح ما تجربیات ارزشمندی 
از دوران دفاع مقدس که بــه تنهایی در برابر قدرت های 
جهانی ایســتادگی کرد و نیز مبارزه با تروریسم و رسیدن 
به خودکفایی و اســتقلال دارنــد. می دانیم که جمهوری 
بلاروس نیز تجربیات گران بهایی دارد مخصوصا در جنگ 
اوکراین که تبــادل تجربیات باعث تقویت طرفین خواهد 
شــد.فرمانده نیروی هوایی و پدافنــد جمهوری بلاروس 
نیز در این دیدار، جمهوری اســلامی  ایران را کشــوری 
زیبــا، تاریخی با فرهنگ غنی  و مردم بســیار مهمان نواز 
دانست. وی گفت: ما هم خواهان گسترش و تعمیق روابط 
نظامی و تبادل و بهره مندی از تجارب ارزشمند جمهوری 
اســلامی ایران هســتیم.فرمانده نیروی هوایی و پدافند 
هوایی بــلاروس، افزود: ما با یک جانبــه گرایی آمریکا و 
گســترش ناتو مخالف هستیم.سرلشکر لوکانوویچ با اشاره 
به توانمندی پدافندی کشــورمان در دفــاع از تهدیدات 
دشــمنان علیه ایران، از فرمانده کل ارتش برای ســفر به 
بلاروس و بازدید از توانمندی های این کشور دعوت کرد.

سرلشکر لوکانوویچ فرمانده نیروی هوایی و پدافند هوایی جمهوری بلاروس با حضور در ستاد نهاجا، با فرمانده نیروی هوایی ارتش 
دیدار و گفت وگو کرد.به گزارش ایسنا، سرلشکر آندری یولانوویچ لوکانوویچ فرمانده نیروی هوایی و پدافند هوایی  جمهوری بلاروس 
که به دعوت فرمانده نیروی هوایی ارتش به کشورمان سفر کرده است،  با حضور در ستاد نهاجا، با امیر سرتیپ خلبان حمید واحدی دیدار و گفت وگو کرد.امیر سرتیپ واحدی در این 
دیدار، ضمن خیر مقدم به فرمانده نیروی هوایی و پدافند هوایی بلاروس، دو کشور را دارای مناسبات مشترک دانست.وی گفت: همه مصیبت های منطقه و حتی جهان زیر سر آمریکا و 
رژیم منحوس صهیونیستی است.فرمانده نیروی هوایی ارتش افزود: حضرت امام خمینی)ره( رهبر کبیر انقلاب اسلامی، با درایت خود، آمریکا را ام الفساد و شیطان بزرگ عنوان کردند 
که با سلطه طلبی خود، به دنبال  جنگ، مناقشه، مقابله با استقلال و خود اتکایی کشورها است. امیر سرتیپ واحدی خاطرنشان کرد: این زوج خبیث اثر متقابل دارند و ریشه خباثت در 
منطقه رژیم منحوس صهیونیستی است و تا ریشه آن برچیده نشود در آرامش نخواهیم بود. البته معتقدیم این رژیم کودک کش به پایان عمر خود نزدیک شده است. تاریخ نشان داده 

هرکس با ظلم حکومت کند بر حکومت نخواهد ماند.

مراسم تودیع محسن منصوری معاون اجرایی دولت سیزدهم و معارفه محمدجعفر قائم پناه معاون اجرایی دولت چهاردهم 
برگزار شد.به گزارش ایسنا، در این مراسم که با حضور محمدرضا عارف معاون اول رئیس جمهوری و محمدجواد ظریف 
معاون راهبردی رئیس جمهوری برگزار شد، محمدجعفر قائم پناه جایگزین محسن منصوری در سمت معاون اجرایی 
رئیس جمهوری شد.عارف در این مراسم بر ضرورت رسیدگی به مطالبات همه مردم از جمله مردمی که در انتخابات رای 
نداده اند تاکید کرد و گفت: راهبرد دولت چهاردهم در مرحله اول »اقدام« و بعد از آن »ارائه گزارش« است و تا کاری به 
نتیجه نرسیده باشد آن را بیان نمی کنیم.قائم پناه نیز در این مراسم با بیان اینکه دولت وفاق ملی یعنی بازگشت صادقانه 
به مردم که رویکردی علمی و خردمندانه در حکمرانی است، گفت: گفتمانی که امروز همراه با التزام عملی دکتر پزشکیان 
با آن مطرح شده، یعنی بازگشت به عدالت در همه ابعاد و حکمرانی براساس وفاق ملی و عشق به مردم، می تواند افق گشا 

باشد و باید به زبان و برنامه اجرایی ترجمه شود.

فرمانده نیروی هوایی بلاروس با امیر سرتیپ واحدی 
دیدار کرد

مراسم تودیع و معارفه معاون اجرایی رییس 
برگزار شد

در جده؛

سرپرست وزارت خارجه با دبیرکل سازمان همکاری اسلامی دیدار کرد

فرمانده نیروی هوایی و پدافند هوایی بلاروس با امیر سرلشکر موسوی دیدار کرد
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گزیده خبر ۷۰۰هزارتنبهظرفیتتولیدپتروشیمیاضافهمیشود
مدیرعامــل گروه ســرمایه گذاری و توســعه صنایــع تکمیلی 
پتروشیمی خلیج فارس گفت: میانگین تولید در پتروشیمی های 
گــروه پترول به ظرفیت اســمی رســیده و با بهره بــرداری از 
طرح هــای تازه نیز حدود ۷۰۰ هزار تــن به ظرفیت تولید این 
گروه افزوده می شــود.به گزارش ایسنا، رشید قانعی در نشستی 
بــا بیان اینکه  مجموع تولید گروه پتــرول از ۹۷۵ هزار تن در 
ســال مالی ۱۴۰۰ به ترتیب با ۳۰درصد و ۳۸ درصد افزایش به 
یک میلیون و ۳۰۷ هزار تن در سال مالی ۱۴۰۱ و یک میلیون 
و ۸۰۰ هزار تن در ســال مالی ۱۴۰۲ رسید که امیدواریم این 
افزایش تولید برای امســال نیز محقق شود، اظهار کرد: حدود 
یک میلیون تن تولید شــرکت های پتروشــیمی زیرمجموعه 
گروه در سه ســال اخیر افزایش یافته است.وی با بیان اینکه با 
بهره برداری از طرح های نو حدود ۷۰۰ هزار تن به ظرفیت تولید 
این گروه افزوده می شود، گفت: تولید پلی اتیلن پتروشیمی ایلام 
با ۱۰۵ درصد ظرفیت اســمی در حال انجام است.قانعی افزود: 
با بهره برداری از پتروشــیمی گچساران بخشی از چالش تأمین 
خوراک پتروشــیمی ایلام مرتفع شد. پتروشیمی ارومیه نیز  از 
تولید با ۶۰ درصد ظرفیت اســمی به ۱۰۰ درصد رسیده است.  
وی با بیان اینکه واحد پلی آلومینیوم کلراید )PAC( پتروشیمی 
ارومیه آماده گشایش است که با استقرار کامل دولت چهاردهم 

زمان بهره برداری مشخص می شود، اظهار کرد: فاز نخست طرح 
پتروشــیمی ارغوان گستر ایلام راه اندازی شــده و عملیات فاز 
دوم نیز در حال تکمیل اســت، این طرح نیز تا پایان امســال 

به بهره برداری رســمی می رسد.مدیرعامل گروه سرمایه گذاری و 
توسعه صنایع تکمیلی پتروشــیمی خلیج فارس با بیان اینکه 
تجهیزات واحد نهایی طرح پتروشیمی صدف نیز پس از هشت 

سال وارد سایت شده و این طرح تا اواسط پاییز امسال راه اندازی 
می شود، گفت: تأمین مالی طرح های پتروآرمند لردگان و نگین 
سنقر در حال انجام اســت و به ۷۰ درصد پیشرفت رسیده اند.

سرمایه گذاری در توســعه میدان تنگه بیجار داود جعفری فر - 
مدیرعامل پتروشیمی ایلام - نیز با تأکید بر تمرکز این شرکت 
بر رفع چالــش واحدها که مهمترین آن چالش کمبود خوراک 
اســت، اظهار کرد: راهکارهای مختلفی به طــور کوتاه مدت و 
بلندمدت برای حل این مشــکل برنامه ریزی شده است.وی در 
توضیح ایــن راهکار بلندمدت ادامه داد: مذاکرات با وزارت نفت 
برای توسعه میدان تنگه بیجار در حال انجام است و تا پایان سال 
۲ حلقه چاه به بهره برداری می رســد که سبب افزایش خوراک 
پتروشــیمی ایلام می شود.مدیرعامل پتروشــیمی ایلام درباره 
راهکارهای کوتاه مدت با بیان اینکه قرارداد C۳+ با پتروشــیمی 
گچساران به حجم سالانه ۶۵ هزار تن که کمبود خوراک واحد 
الفین مرتفع می شــود، افزود: قرارداد ۱۰۰ هزارتنی دیگری نیز 
از خط سراســری اتیلن با پتروشیمی گچســاران اجرایی شده، 
به طوری که در سه ماه ۱۴۰۳ نسبت به  پارسال ۱۸درصد افزایش 
تولید محقق شــده و در تیرماه امســال رکورد تازه تولید واحد 

پلی اتیلن سنگین با ۲۷ هزار و ۶۰۰ تن ثبت شد.

معاون وزیر صمت ضمن اشاره به راه اندازی ۶۵۰ کارگاه تولیدی در 
شــهرک های صنعتی طی سال جاری گفت: در کنار تولید باید به 
برندسازی هم توجه کنیم.فرشاد مقیمی، معاون وزیر صنعت، معدن 
و تجارت در گفت و گو با خبرنگار مهر در مورد افزایش مشــارکت 
در تولید اظهار کرد: اگر درخواست برای ایجاد کارگاه های کوچک 
در شهرک های صنعتی وجود داشته باشد، فراخوان عمومی منتشر 
می شــود تا انگیزه مردم برای مشارکت در تولید افزایش یابد و اگر 
کسی برای مشارکت ابراز تمایل کند، مورد حمایت قرار می گیرد.وی 
افزود: در سال ۱۴۰۳ بیش از ۶۵۰ کارگاه تولیدی مربوط به بخش 
خصوصی و دولتی در شــهرک های صنعتی کشور راه اندازی شده 
است.مدیرعامل سازمان صنایع کوچک و شهرک های صنعتی ایران 
ادامه داد: همچنین بیش از ۱۶۰۰ ســند تفکیکی در شهرک های 
صنعتی کشــور در ســال جاری صادر شده اســت.وی با اشاره به 
استفاده از روش های نوین تأمین مالی در پروژه ها خاطرنشان کرد: 
برای تأمین زیرساخت های شــهرک ها، اجرای مکانیسم جدید در 
حال بررســی است و معتقدیم دولت در کار بخش خصوصی نباید 
ورود نکند. توســعه پایدار با روش های قبلی اتفاق نمی افتد، توسعه 
پایدار باید برای حوزه های دارای اولویت مانند آب، پیگیری شــود.

مقیمی، با بیان اینکه عمده تمرکز کشــور بر حوزه تولید بوده اما 
نکته مهم این است که کمترین ارزش افزوده در عرصه تولید است، 
تصریح کرد: در کنار تولید باید به موضوعاتی از جمله برندســازی 

توجه کرده و مشکلات امروز را با روش های جدید حل کرد.

شــانزدهمین نمایشــگاه بین الملی صنعت مالی ایران)بورس، بانک 
و بیمه( روز جمعه این هفته در محل دائمی نمایشــگاه بین المللی 

تهران آغاز بکار می کند.
به گزارش ایســنا، شــانزدهمین نمایشــگاه بین الملی صنعت مالی 
ایران )بــورس، بانک و بیمه( به عنوان بزرگترین و با ســابقه ترین 
رویداد حوزه مالی، ســرمایه گذاری و فناوری های مالی کشــور در 
دو دهه اخیر، راس ســاعت ۹ صبح روز جمعه ۱۹ مردادماه امسال 
درمحــل دائمــی نمایشــگاه بین المللی تهران آغاز بــکار می کند.

مراســم افتتاحیه این نمایشگاه قرار اســت با حضور مقامات عالی 
کشــور از جمله وزیر اقتصاد، معاون علمی فنآوری و اقتصاد دانش 
بنیــان ریاســت جمهوری، رئیــس مرکز همکاری هــای تحول و 
پیشرفت ریاســت جمهوری، رئیس کمیســیون اقصادی مجلس و 
مهمانان خارجی، راس ســاعت ۹ صبــح روز جمعه)۱۹ مرداد( در 
ســالن ایران واقع در طبقه دوم ســالن خلیج فارس برگزارشــود.

نمایشــگاه بین الملی صنعت مالی ایران)بــورس، بانک و بیمه( که 
در سال های اخیر، به یکی از مهم ترین و پربازدیدترین رویدادهای 
اقتصادی منطقه خاورمیانه تبدیل شــده اســت، در شــانزدهمین 
دوره خــود با ارائه کارگاه ها، ســمینارها و نشســت های تخصصی، 
نقش مهمی در ارتقای ســطح دانش و آگاهی شــرکت کنندگان و 
بازدیدکنندگان ایفا می کند.از مهمترین اهداف این نمایشــگاه که 
در راســتای معرفی قابلیت ها، دســتاوردها و هم افزایی میان نهاده 
های مالی داخلی و خارجی برگزار می شــود، شــامل ارائه آخرین 
دستاوردها و توانمندی های کشور در زمینه صنعت مالی؛ آشنایی 
شــرکتها و ســازمان های ایرانی با آخرین تکنولــوژی روز جهان 
در موضوع نمایشــگاه؛ جذب ســرمایه گــذاری داخلی و خارجی؛ 
توســعه فرهنگ تعاملی به واسطه برقراری ارتباط مستقیم و جلب 
اعتمــاد عمومی؛ جمع آوری نقدینگی های ســرگردان در جامع و 
ســوق دهی به مســیرهای ســازنده از طریق پس انداز در بانک ها، 
ســرمایه گذاری در بورس و اعتماد بــه بیمه و امنیت حاصل ازآن؛ 
توســعه مبادلات بازرگانی، فناوری مابین شــرکت کنندگان از یک 
طرف و بازدیدکنندگان و شــرکت کنندگان از طرف دیگر؛ آموزش 
در جهــت ایجاد و توســعه کانال های ارتباط مالــی بین بانک ها و 
سازمان  سرمایه گذاری داخلی با طرف های خارجی؛ ارتقای کیفیت 
فعالیــت بانکداری، بیمه و بورس در ارتبــاط با نحوه ارائه خدمات 
به مخاطبین؛ توســعه اشتغال از طریق توســعه صنایع و خدمات؛ 
آشــنائی مدیران تصمیم گیر و تصمیم ســاز کشور در بخش دولتی 
و خصوصــی بــا توانمندی ها و دســتاوردهای دســت اندرکاران؛ 

انتقــال اطلاعات و تکنولــوژی های روز دنیا به واســطه برگزاری 
انــواع کارگاهها و همایش های علمــی – بازرگانی در حوزه موضوع 
نمایشگاه و توسعه صنایع و خدمات موضوع نمایشگاه در حوزه های 
مکانیزه نمودن و اســتفاده از فن آوری های حوزه ––است.همچنین 
بانــک های دولتی و خصوصی، موسســات اعتبــاری، تعاونی های 
اعتبار، صرافی، لیزینگ، صندوق قرض الحســنه، خدمات مرتبط و 
استارتاپ ها؛ ارکان بازارســرمایه، کانون ها، کارگزاران، شرکت های 
تامین سرمایه، صندوق های ســرمایه گذاری، شرکت های مشاوره 
و ســرمایه گذاری، شرکت های سبدگردان، شــرکت های اطلاعات 
مالی، شــرکت های سرمایه گذاری، شــرکت های مادر)هلدینگ(، 
مؤسســات رتبه بنــدی، حسابرســی معتمــد، خدمــات مرتبط و 
اســتارتاپ ها؛ بیمه ها، کارگزاران بیمه، ارزیابان خســارت، خدمات 
مرتبط و اســتارتاپ ها؛ شــرکت های خدمات فنــاوری اطلاعاتی، 
مؤسســات آموزشــی، دانشــگاه ها، انجمن ها، خدمات و تجهیزات 
فنــی و مهندســی، ناشــران بــورس، خبرگزاری هــا و پایگاههای 
بورس، نهادهــای عمومی، نهادهای دولتــی، نهادهای حاکمیتی و 
سایر نهادهای مالی از جمله مشــارکت کنندگان شانزدهمین دوره 
نمایشــگاه بین الملی صنعت مالی ایران هستند.افزون بر این توسعه 
همکاری ها با شــرکای تجاری و نیز بسترســازی در نمایشــگاه از 
طریق پیاده سازی رهنمودهای اســاتید و تصمیم سازان کشور در 
غالب تشــکیل شورای سیاستگذاری، ارائه توانمندی ها، دستاوردها 
و پتانســیل های صنعــت مالی ایران در داخل و خــارج همگام با 
تغییرات ســال های اخیــر، بوجود آوردن شــرایط و زمینه لازم و 
مناســب به منظــور حضور فعال مشــارکت کنندگان و گســترش 
تعاملات تجاری، ارائه ظرفیت هــای نهفته بازارهای مالی به عموم 
مردم به منظور تبیین طرق مناســب ســرمایه گــذاری و حفاظت 
ازســرمایه درفضای کســب و کار و اقتصاد، ایجاد فضای مناســب 
گفتگــو، تعامــل و همــکاری میان علاقــه مندان، دانشــجویان، 
کارشناســان، متخصصان، پیشکســوتان و فعــالان بازارهای مالی 
داخلــی و بین المللــی و فراهم آوردن فضــای فرهنگی و تخصصی 
مناســب به منظور بهره برداری جامعه آموزشــی کشور از بازارهای 
مالــی از جملــه مهم تریــن رویکردهــای این دوره از نمایشــگاه 
صنعت مالی هستند.شایان ذکر است شــانزدهمین دوره نمایشگاه 
بین الملــی صنعت مالی ایران از روز ۱۹ تــا ۲۲ مرداده ماه جاری، 
از ســاعت ۸ تا ۱۵ در محــل دائمی نمایشــگاه های تهران میزبان 
مخاطبان، کارشناســان و علاقمندان به حوزه به حوزه بورس، بانک 

و بیمه و سایر حوزه های اقتصاد است.

تمایل امارات جهت سرمایه گذاری 
اقتصادی در بخش تعاون ایران

ســفیر امارات متحده عربی در دیدار بــا رئیس اتاق تعاون ایران از تمایل به 
گســترش تعاملات تجاری با ایران و توسعه همکاری ها خبر داد.به گزارش 
خبرگــزاری مهر، بهمــن عبداللهی رئیس اتــاق تعاون ایــران در دیدار با 
ســیف محمد الزعابی سفیر کشــور امارات متحده عربی در ایران، با معرفی 
توانمندی هــای بخش تعاون در ایران گفت: تعاون در کشــور ایران جایگاه 
مهــم و اثرگذاری دارد و بخش قابل توجهی از تولید در کشــور ما توســط 
تعاونی ها صورت می گیرد.عبداللهی افزود: تعاونی ها در حوزه تولید محصولات 
کشــاورزی نقش مهمی دارند و درصدد ایجاد زمینــه صادرات محصولات 
تعاونی ها به کشورهای حاشیه خلیج فارس به ویژه امارات هستیم.وی گفت: 
در حدود ۶۵ درصد محصولات کشــاورزی در کشور توسط تعاونی ها تولید 
می شــود که ظرفیت خوبی برای تأمین نیازهای کشور امارات نیز محسوب 
می شــود.رئیس اتاق تعاون ایران ابراز کرد: در سایر حوزه های اقتصادی نیز 
نظیر پتروشیمی، صنعتی، شیلات، گردشگری و.. نیز ظرفیت های بالایی در 
بخش تعاون وجود دارد همچنین شــبکه گسترده توزیع با وجود بیش از ۷ 
هزار فروشگاه توزیع در سراسر کشور، ظرفیت مهمی برای توزیع محصولات 
آن کشــور به شــمار می رود.وی افزود: در ایران بیــش از ۳۰ میلیون نفر از 
خدمات تعاونی های مصرف بهره مند می شــوند و بازار بزرگی برای صادرات 
محصولات کشور امارات می باشــد.عبداللهی بیان کرد: با سازمان های ملی 
تعاون در سایر کشورها در ارتباط بوده و در تلاش هستیم با سازمان متولی 
تعــاون در امارات نیز ارتباط برقرار کنیم.رئیــس اتاق تعاون ایران در بخش 
دیگری از این نشست با اشاره به ظرفیت های اتحادیه جهانی تعاون و عضویت 
اتــاق تعاون ایران در هیأت مدیره )ICA( گفت: در این اتحادیه بیش از ۱۱۰ 
کشــور عضویت دارند و بیش از ۱.۲ میلیارد نفر از جمعیت دنیا را پوشــش 
می دهد.وی گفت: به واســطه قرابت و تعاملات گسترده ایران و امارات، اتاق 
تعاون ایران به عنوان عضو هیأت مدیره اتحادیه جهانی تعاون، مأموریت دارد 
که برای توســعه تعاونی های کشور امارات متحده عربی تلاش کند و علاقه 
مند هستیم تجربیات حوزه تعاون را به فعالان اقتصادی امارات منتقل کنیم.

عبداللهی تصریح کرد: تعاونی ها در سطح جهان نیز نقش مهمی در اقتصاد 
کشــورها دارند بدین گونه که تنها ۳۰۰ تعاونی برتر ICA بیش از ۲.۴ هزار 
میلیارد دلار گردش مالی دارند.تبادلات تجاری با اســتفاده از درهم به جای 
دلار در ادامه این نشســت، سفیر امارات متحده عربی ضمن ابراز خرسندی 
از حضور در اتاق تعاون و آشنایی با بخش تعاون، بیان کرد: اعداد و ارقام در 
حوزه اقتصاد نشــان می دهند که روابط تجاری ایران و امارات در سال های 
اخیر افزایش داشته است همچنین بیش از ۱۲۲ هزار تجار ایرانی در کشور 
امارات فعالیت تجاری می کنند.وی با اشاره به اینکه مشکلات تجار و فعالان 
اقتصادی ایران و اماراتی سیاســی نبوده و در حوزه حقوقی می باشد، اذعان 
کرد: همکاری ها در زمینه توســعه حمل و نقل دریایی و هوایی نیز افزایش 
یافته است.ســفیر امارات در ایران، در بخش دیگری از این دیدار به نشست 
کمیســیون مشترک اقتصادی ایران و امارات اشاره کرد و گفت: این نشست 
در اوایل سال جاری برگزار شد و دو تفاهم نامه مهم در خصوص تأسیس این 

کمیسیون و همکاری های اقتصادی بین دو کشور به امضا مسئولین رسید.
وی با اشاره به مشــکلات و محدودیت های حاصل از تحریم ها، خاطرنشان 
کرد: تحریم ها محدودیت هایی را در ارتباط با کشــورها ایجاد کرده است و 
انجام تبادلات تجاری با اســتفاده از درهم به جــای دلار، فرصت خوبی را 
می توان ایجاد کرد.رئیس اتاق تعاون ایران در این خصوص گفت: تهاتر کالا 
در تبادلات تجاری البته با شناســایی سازمان های متناظر در سایر کشورها 
نیز امکان و فرصت خوبی برای فعالان اقتصادی محســوب می شود چنانچه 
ما در برخی کشــورها نظیر پاکســتان، ترکیه و هند از این طریق تعاملات 
تجاری را انجام می دهیم.ســفیر امارات متحده عربی همچنین با اشــاره به 
اهمیت ضمانت سرمایه گذاری خاطرنشان کرد: امارات مایل است که سرمایه 
گذاری در بخش خصوصی را تشــویق کند اما در این خصوص نگرانی هایی 
نیز برای ضمانت ســرمایه گذاری وجود دارد.رئیس اتاق تعاون ایران در این 
خصوص ابراز کرد: ما می توانیم با توجه به ظرفیت های موجود، با هماهنگی با 
بخش دولتی، ضمانت سرمایه گذاری مذکور در بخش تعاون را فراهم کنیم.

عبداللهی همچنین گفت: افزایش تبادلات تجاری در بخش های مختلف نظیر 
کشاورزی، گردشــگری و… می تواند توسعه و رشد مبادلات دو کشور را به 
دنبال داشــته باشــد.وی در بخش دیگری از این دیدار نیز ضمن اشاره به 
برگزاری نمایشــگاه بین المللی صنعت ساختمان در شهریور ماه توسط اتاق 
تعاون ایران )۱۱ تا ۸ شــهریورماه ۱۴۰۳( از ســفیر و فعالان اقتصادی این 

کشور برای بازدید از آخرین دستاوردهای این نمایشگاه دعوت کرد.

نائب رئیس اتاق تهران خبر داد

۴۴ درصد اشتغال کشور در 
واحدهای کوچک صنعتی

نائب رئیس اتاق تهران گفــت: واحدهای کوچک صنعتی حدود ۴۴ درصد 
از اشتغال صنعتی کشور را به خود اختصاص داده اند.به گزارش خبرگزاری 
مهــر، مهدی صادقی نیارکی، نایب رئیس اتاق تهران در نشســت فرصت و 
چالش های صنایع کوچک و شهرک های صنعتی به اهمیت و کارکرد صنایع 
کوچک و متوسط در توسعه اقتصاد ملی اشاره کرد و افزود: صنایع کوچک و 
متوسط با کارکردی که برایشان تعریف شده ما را به اهداف خود نمی رساند و 
نگاه دیگری باید در صنایع کوچک و متوسط حاکم باشد نه اینکه بنگاه های 
صنعتی را متناســب با جمعیت ۱۰ تا صد نفری مقایســه و بر اســاس آن 
کوچک و متوســط قلمداد کنیم.وی با بیان اینکــه ملاک ما باید بازدهی و 
کیفیت محصولات تولیدی باشــد گفت: در چند ســال اخیر، بحث ادغام و 
جداسازی مجدد بنگاه های صنعتی کوچک مطرح شد که نشان دهنده این 
است تعریف درستی از فضای کســب و کار و کارکرد اقتصاد صنعتی هنوز 

شکل نگرفته است.

معاون وزیر صمت:

۹۴ درصد صنایع کشور 
»کوچک مقیاس« هستند

ســمنان- معاون وزیر صنعت معدن و تجــارت گفت: ۹۴ درصد از صنایع 
فعال در کشــور »صنایع کوچک« محســوب می شــوند اما ۴۳ درصد از 
اشتغال صنعتی توسط این شرکت ها ایجاد شده است.به گزارش خبرنگار 
مهر، فرشــاد مقیمی ظهر سه شنبه در مراسم تجلیل از صنعتگران استان 
سمنان به میزبانی اتاق بازرگانی سمنان با بیان اینکه سهم صنایع کوچک 
از صنایع کشورمان ۹۴ درصد است، تاکید کرد: صنایع کوچک نقش مهمی 
در تولیدات پرکاربرد کشــورمان دارند.وی با بیان اینکه ۴۳ درصد اشتغال 
صنعتی کشورمان متعلق به این صنایع است، افزود: نزدیک به ۱۵ درصد یا 
یک ششم از تولید ناخالص ملی کشورمان در بخش صنعت متعلق به صنایع 
کوچک است.معاون وزیر صمت با بیان اینکه در راستای تسهیل گری برای 
صنایع کوچک در کشورمان اقدامات خوبی صورت گرفته است، تاکید کرد: 
در همین راستا ۲۰ اصلاحیه در دستورالعمل حق بهره برداری در شهرک ها 
و نواحی صنعتی، صنفی و فناوری در سال ۱۴۰۳ انجام شده است.مقیمی 
با بیان اینکه با این اصلاحیه ها و دستورالعمل ها تلاش داریم تا فضای کسب 
و کار صنایع کوچک را بهبود ببخشیم، بیان داشت: توجه به زنجیره ارزش 
راهبردی از دیگر تأکیدات ما در مقابل صنایع کوچک در سراسر کشورمان 
اســت.وی از امکان و اجازه تفکیک اراضی با در نظر گرفتن مسائل زیست 
محیطی برای شرکت ها و کارخانه های کوچک تولیدی و صنعتی در سراسر 
کشورمان خبر داد و گفت: درصد هزینه تفکیک قطعات در راستای افزایش 
مشارکت مردم در شهرک ها و نواحی صنعتی کاهش یافته است.معاون وزیر 
صمت گفت: این تصمیم برای کمک به واحدهای تولیدی و صنایع صورت 
گرفته است.مقیمی در خاتمه بیان کرد: برای تسهیل گری در بهره برداری 
شهرک های صنعتی، مدت باز پرداخت اقساط قرارداد تا سقف ۴۸ ماه برای 

شرکت های دانش بنیان و ۳۶ ماه برای سایر صنایع افزایش یافته است.

ایسنا/خوزســتان نماینده آبادان در مجلس شورای اسلامی از قرار گرفتن لایروبی اروندرود در اولویت کمیسیون امینت ملی و سیاست 
خارجی خبر داد.ســید محمد مولوی در گفت وگو با ایسنا با اشاره به اهمیت موضوع لایروبی اروندرود، اظهار کرد: پس از پیگیری های 
فراوان، این موضوع در برنامه هفتم توسعه ذیل بند خ ماده ۱۰۱ و ماده های ۳۸ و ۴۸ به عنوان یک تکلیف قانونی برای دولت و مسئولان 
قرار گرفت.وی افزود: سال ها است در حال پیگیری مساله لایروبی اروندرود هستم. اروندرود بستری مهم برای تجارت بین المللی است و لایروبی نشدن آن در طول سالیان مختلف موجب 
قطع بهره مندی مردم از این فرصت اقتصادی شده است.مولوی گفت: در نامه ای خطاب به رئیس کمیسیون امینت ملی و سیاست خارجی خواستار توجه این کمیسیون به موضوع لایروبی 
اروندرود شدم و خوشبختانه این موضوع به عنوان یک اولویت این کمیسیون در دستور کار قرار گرفته است و در این مسیر با بهره مندی از رایزنی های وزارت خارجه از طرف عراقی نیز 
خواهیم خواســت به تعهدات خود عمل کند.اروندرود، رودی پهناور در مرز ایران و عراق اســت که از پیوســتن رودهای دجله، فرات و سپس کارون پدید آمده  است.ریزشگاه اروندرود در 

میان شهر ایرانی اروندکنار و شهر عراقی فاو است. بصره، خرمشهر، آبادان، خسروآباد و فاو از جمله بندرهای مهم این آبراه هستند که نقش چشمگیری در رونق بازرگانی منطقه دارند.

همزمان با فرارســیدن روز خبرنگار اپراتور دوم تلفن همراه اعلام کرد که بســته اینترنت ۲۰۰ گیگابایتی به خبرنگاران ارائه و فعال شده است.به 
گزارش ایسنا، همزمان با ۱۷ مردادماه که روز خبرنگار نام گذاری شده است، وزارت ارتباطات و فناوری اطلاعات یک بسته اینترنتی رایگان را برای 
خبرنگاران در نظر می گیرد. امسال هم به رسم سال های گذشته این بسته اینترنتی هدیه به خبرنگاران ارائه می شود.  طی روز های گذشته اپراتور 
اول تلفن همراه اعلام کرد در آستانه ۱۷ مرداد روز خبرنگار و ۱۹ مرداد سی امین سالروز عرضه اولین سیمکارت در ایران، این اپراتور بسته اینترنت 
۲۰۰ گیگابایتی به خبرنگاران کشور هدیه می دهد.   فعال شدن این بسته ۲۰۰ گیگابایتی یک ساله با ارسال پیامک اطلاع رسانی می شود و بسته 
خبرنگارانی که هنوز بســته ســال گذشته خود را کامل مصرف نکرده اند، پس از پایان مهلت زمانی یا اتمام حجم بسته فعال خواهد شد.  حال با 

گذشت چند روز اپراتور دوم تلفن همراه هم امروز از فعال سازی بسته اینترنت هدیه یکساله با حجم ۲۰۰ گیگ، به مناسبت روز خبرنگار از سوی این اپراتور خبر داد.  این هدیه که یک 
بسته ۲۰۰ گیگابایتی و با اعتبار یک ساله است، از روز چهارشنبه ۱۷ مرداد ۱۴۰۳ و همزمان با روز خبرنگار، بر مبنای فهرست شماره های ایرانسلی اعلام شده توسط خبرنگاران و به روال 
سال گذشته، فعال شده است.خبرنگارانی که این بسته روی شماره آنها فعال شده است، پیامک اطلاع رسانی »خبرنگار ارجمند، با سلام و احترام؛ ضمن گرامی داشت روز خبرنگار، به همین 

مناسبت، بسته هدیه اینترنت همراه ۲۰۰ گیگابایتی یک ساله، بر اساس فهرست ارسالی رگولاتوری، برای شما فعال شد.« را دریافت می کنند.  

نماینده آبادان خبر داد

لایروبی اروند در اولویت کمیسیون امنیت ملی و 
سیاست خارجی قرار گرفت

بسته اینترنت رایگان برای خبرنگاران فعال شد

شانزدهمین نمایشــگاه بین الملی صنعت مالی جمعه ۱۹ مرداد افتتاح می شود

آغاز بکار شــانزدهمین نمایشگاه بین الملی صنعت مالی از فردا

معاون وزیر صمت به مهر اعلام کرد؛

راه اندازی ۶۵۰ کارگاه تولیدی در شهرکهای صنعتی
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سپر دفاعی کشورها برای مقابله 
با آزار کودکان در اینترنت

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

کاردستی!!

ازهر دری خبری !!

فورد اورست رپتور با کیت بدنه آفرود رونمایی شد

شرکت AMP تایرز و شانا E اسپرت تایلند اخیراً تصاویری از شاسی بلند فورد اورست را منتشر کرده اند. آنچه روی بدنه اورست خودنمایی می کند عبارت 
رپتور روی پانل پشتی خودروست. AMP کیت خود را با در نظر گرفتن ویژگی های مشابه محصولات رسمی رپتور معرفی کرده هرچند ظاهر اورست برای 
اکثر آمریکایی ها شناخته شده نخواهد بود. اورست اگرچه از پلتفرم T6 فورد رنجر استفاده می کند اما در آمریکا عرضه نمی شود. این شاسی بلند دیزلی فقط 
در کشورهای استرالیا، ویتنام، فیلیپین، هند و… ارائه شده است. طراحان فورد اورست رپتور تمامی سعی خود را کرده اند تا این شاسی بلند خشن شبیه 
دیگر محصولات رپتور باشد. به نظر می رسد شانا E اسپرت به فکر تولید انبوه این کیت است و قبلًا نیز تصاویر متنوعی از کیت های دیگر خود را منتشر 
کرده و بنابراین احتمال عرضه آن نیز وجود خواهد داشت. سپر جلوی جدید به همراه لاستیک های بزرگ و سیستم تعلیق گیراتر باعث می شوند اورست 
توانایی آفرود قابل توجهی داشته باشد. باید گفت شانا E اسپرت شاسی بلندها و وانت های زیادی را ارتقا داده هرچند به نظر می رسد تمرکز خاصی روی 

محصولات فورد داشته باشد چراکه قبلًا پروژه های تیونینگ F-150 و رنجر را نیز معرفی کرده است.

نویر به رکورد کاسیاس رسید

پیشنهاد

چهره روز

گلف روی باروت

ساموئل ال. جکسون
ســاموئل لروی جکســون، بازیگــر و تهیه کننده 
آمریکایی که در سال 1۹۴۸ در شهر واشنگتن متولد 
شــد و توانست در ۲۴ سالگی فعالیت هنری خود را 
آغاز کند. جکســون تابه امروز در بیش از 100 فیلم 
سینمایی به ایفای نقش پرداخته که این موضوع او 
را به یکی از ســودآورترین بازیگران هالیوود تبدیل 
کرده است. او با نقش آفرینی در فیلم هایی مانند جان 
سخت ۳ و زمانی برای کشــتن توانست به شهرت 
جهانی دست پیدا کند ولی بدون شک بهترین فیلم 
ســینمایی با حضور او فیلم Pulp Fiction به شــمار 
مــی رود. او برای ایفای نقش در این فیلم توانســت 
نامزد کسب جایزه اسکار بهترین بازیگر نقش مکمل 
مرد شــود ولی درنهایت دستش از این جایزه کوتاه 
ماند. او در ســال های اخیر نقش هایی نسبتا کوتاه 
را در فیلم های جهان ســینمایی مارول بازی کرده 
و آخرین هنرنمایی او در سینما به فیلم Hitman's Wife's Bodyguard مربوط می شود. ساموئل ال جکسون قرار 
است در سال ۲0۲۲ اسکار افتخاری خود به پاس یک عمر فعالیت هنری را دریافت کند. پس از ترور مارتین 
لوتر کینگ در سال 1۹6۸، جکسون به عنوان یک راهنما در مراسم خاکسپاری او شرکت کرد.او پس از آن به 
ممفیس رفت تا در یک راهپیمایی برای حقوق برابر شرکت کند. جکسون در یک مصاحبه با مجلهٔ پارید فاش 
کرد که »من به خاطر ترور عصبانی بودم، اما این موضوع مرا شوکه نکرده بود. من می دانستم که تغییر، بهای 
متفاوتی خواهد داشت؛ نه اعتصاب و نه همزیستی مسالمت آمیز«.در سال 1۹6۹، جکسون به همراه تعدادی 
از دانش آموزان، اعضای هیئت مدیرهٔ کالج مورهاوس )شامل یکی از نزدیکان مارتین لوتر کینگ سینیور( را 
در محوطهٔ دانشــگاه به گروگان گرفتند و خواستار اصلاح برنامهٔ آموزشی و ساختار مدیریتی دانشگاه شدند.

این دانشگاه در نهایت تغییر سیاست ها را پذیرفت، اما جکسون به اقدام به گروگان گیری غیرقانونی متهم و 
در نهایت به ارتکاب جنایت درجه دوم محکوم شد.جکسون پس از آن به خاطر سوابق جنایی و فعالیت های 
خود، برای دو سال از تحصیل تعلیق شد. او بعداً در سال 1۹۷۲ به کالج برگشت تا مدرک لیسانس هنر خود 
در رشتهٔ نمایش درام را دریافت کند.در زمان تعلیق، جکسون به عنوان یک مددکار اجتماعی در لس آنجلس 
مشغول به کار شد.جکسون تصمیم گرفت که به آتلانتا برگردد و در آن جا با کوام تور، اچ. رپ براون و افراد 
دیگری که در جنبش قدرت سیاه پوست ها فعالیت می کردند، ملاقات کرد.او در مصاحبهٔ خود با مجلهٔ پارید 
گفت که با فعالیتش در جنبش احساس توانمندی می کرد، به خصوص، زمانی که این گروه شروع به خریداری 

اسلحه کرد.با این حال، پیش از آنکه جکسون در مبارزات مسلحانهٔ خاصی درگیر شود، 

فرهنگ

تحقیقات محققان کشــور نشــان می دهد استفاده از 
نانو حامل دارورســان می تواند به عنوان حامل دارویی 
برای عبور از ســد خونی-مغزی برای بیماران مبتلا به 
سرطان مورد استفاده قرار گیرد.به گزارش خبرگزاری 
مهر به نقل از بنیاد علم ایران، نسیم شادمانی پاسکیابی 
از محققان ایــن طرح با بیان اینکه این پروژه با عنوان 
»تهیه و ارزیابــی ii-iiiii و ii-iiii نانوذرات 
مزوحفره سیلیکا به عنوان نانوحامل دارورسان جهت 
عبور متوتروکسات از سد خونی-مغزی« در قالب طرح 
پسادکتری اجرایی شده است، گفت: از گذشته تاکنون، 
درمان کارآمد غیر تهاجمی تومورهای مغزی به علت 
دسترسی اندک بسیاری از ترکیبات دارویی به سیستم 
اعصاب مرکزی در نتیجه وجود ســد خونی- مغزی، 
یکی از مشکلات چالش برانگیز در انتقال دارو بوده است 
که برای غلبه بر این مشکل و دارورسانی مؤثر به مغز، 
محققان، راهکارهای مختلفی را مطرح کرده اند.وی یکی 
از مهمترین راهکارهای آن را استفاده از نانوذرات به عنوان حامل های دارویی دانست و اظهار کرد: به همین منظور 
از طیف وسیعی از نانوذرات، نانوذرات پلیمری، لیپوزوم ها و میسل ها گرفته تا دندریمرها، نانوژل ها و نانوامولسیون ها 
استفاده شده است.شادمانی ادامه داد: در این بین سیلیکا در دسته ترکیباتی است که در طبیعت به وفور پیدا می شود 
و با ظهور نانوتکنولوژی، این ترکیب، مورد توجه قرار گرفته است. اخیراً نانوذرات سیلیکائی مزوحفره، جزء مواد نانو 
حفره بسیار مناسب به عنوان حامل های دارویی قرار گرفته اند. این محقق ادامه داد: امروزه استفاده از نانوذرات سیلیکایی 
مزوحفره به علت ویژگی های خاص آنها از جمله تهیه راحت، اندازه ذره ای و قطر منافذ مناسب و همچنین زیست 
سازگاری در دارورسانی به بافت ها و سلول های سرطانی در درمان ها، مورد استقبال قرار گرفته است. بر این اساس در 
این تحقیق، نانوذرات سیلیکایی حفره عامل دار نشده و عامل دار شده، سنتز و میزان پتانسیل آنها به عنوان نانوحامل در 

دارورسانی کنترل شده به مغز و عبور از سد خونی- مغزی بررسی شد.

توسط محقق حوزه داروسازی انجام شد؛

استفاده از نانو حامل دارورسان برای کاهش 
عوارض داروهای ضدسرطان

info@sobh-eqtesad.ir

www.sobh-eqtesad.ir

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

گلف روی باروت دومین کتاب آیدا مرادی آهنی بعد از مجموعه 
داستان پونز روی دم گربه، رمانی با داستانی معمایی است درباره 
زنی جوان که بعد از ملاقات با حامی نواح پور، درگیر یک سری 
بازیهای خطرناک می شود و درست زمانی که تصمیم می گیرد 
ایــن مرد و اتفاقات پیرامونش را فراموش کند، آشــنایی با پدر 
حامی، او را وارد مســیر جدیدی می کند.راوی گلف روی باروت 
خانم ســام است، زن تنهایی که پدر و مادر و شوهرش خارج از 
کشور هستند، هیچ دوستی ندارد و می خواهد یک بیزینس منِ 
درجه یک شــود. خانم ســام داســتانش را با دو صدا و ضمیر 
مختلــف، یکی صدای خودش با ضمیر اول شــخص و دیگری 
صدای درونی با دوم شــخص که اغلب خطاب به خود اوست و 
به مرور این دو تبدیل به ما می شوند، روایت می کند.انظر زمانی، 
داستان در سه دوره مختلف اتفاق افتاده است که بدون داشتن 
یک توالی مرتب روایت می شــوند: دوره سه ماهه آشنایی خانم سام با حامی و حواشی پیرامون این آدم، سفر دریایی 
که خانم سام با نبی نواح پور ملاقات می کند و زمان حال که راوی ضمن تحلیل هر آنچه که اتفاق افتاده، نتیجه خیلی 
از کارهایش را می بیند. در حین این روایت ها بخشی از گذشته این سه نفر هم معلوم می شود.درباره گلف روی باروت

گلف روی باروت با معمای ناپدید شدن یک فرد شروع می شود و فصل به فصل خواننده را مشتاق به خواندن و علاقه مند 
بــه ســردرآوردن  از ماجرا می کند. با مطالعه این کتاب، می توانید روایت زنــی را بخوانید که به خاطر عجول بودن و 
لجبازی هایش شکســت هایی را تجربه می کند؛ هر چند که باعث می شوند به هویت تازه ای از خودش برسد. داستان 
آدمی را بخوانید که از یک دیدار تصادفی ساده، بازی پیچیده ای را آغاز می کند. یا داستان یک اعتقاد که دلیلی برای 
بزرگترین شکســت یک مرد می شود.ممنونم از خانم آیدا مرادی آهنی به خاطر نوشتن رمانی که به نظر من یک سر 
و گردن از داســتان های ایرانی که طی این چند سال خواندم، بالاتر است.به جرأت می توانم بگویم که این کتاب تمام 
ویژگی های یک داستان خواندنی را دارد: سوژه ای متفاوت درباره فساد پول و قدرت، شخصیت پردازی قوی، تنوع مکانی 
شامل خانه و باغ و سفارت روسیه تا درون کشتی و کشورهای ایتالیا و لبنان.یکی دیگر از مواردی که کتاب را علی رغم 
حجم زیادش خواندنی تر می کند، تشبیهات جالب و خلاقانه ای است که نویسنده در جای جای داستانش آورده است؛ 

مانند این چند تشبیه که شخصا آن ها را بسیار می پسندم:

سنگربان بایرن مونیخ با کلین شیت در دیدار برگشت برابر لاتزیو به رکورد ایکر کاسیاس رسید.به گزارش ایسنا، بایرن مونیخ در دیدار برگشت دور یک هشتم نهایی لیگ 
قهرمانان اروپا برابر لاتزیو نمایش بسیار خوبی داشت و توانست با سه گل به پیروزی دست پیدا کند و مقتدرانه راهی دور بعد شود.مانوئل نویر با بسته نگه داشتن دروازه اش 
در ورزشگاه آلیانس توانست به رکورد ایکر کاسیاس اسپانیایی برسد.به نوشته شبکه Opta، مانوئل نویر در صدوسی وششمین بازی اش پنجاه وهفتمین کلین شیت خود را 
در لیگ قهرمانان اروپا به ثبت رساند تا به رکورد ایکر کاسیاس برسد که در صدر فهرست دروازه بان هایی قرار داشت که بیشترین کلین شیت را در تاریخ لیگ قهرمانان 
اروپا به نام خود به ثبت رسانده اند.البته ایکر کاسیاس در 1۷۷ بازی موفق به ثبت 5۷ کلین شیت شد این در حالی است که نویر در 1۳6 بازی این رکورد را به ثبت رساند.

در جایگاه سوم هم بوفون ایستاده است که توانست 5۲ کلین شیت را به ثبت برساند.

برخی کشورهای دنیا سعی دارند با وضع قوانین مختلف، نسل جوان را از آسیب 
های شبکه های اجتماعی و سودجویی مدیران آنها حفظ کنند دولتها در این راه 
به قانونگذاری و جریمه های کلان نیز متوسل شده اند.به گزارش خبرنگار مهر، 
کودکان مانند لوح های سفیدی هستند که از هرچیز و هرکسی الهام می گیرند 
و هــر چیزی را می توان در ذهن آنها هک کرد. این امر در عصری که ارتباطات 
از دوســتی های کودکانه در کوچه و مدرسه فراتر رفته، پررنگ تر است. سینما، 
تلویزیون، رســانه های اجتماعی مختلف، پلتفرم های پخش محتوا همه بر این 
ذهن های پاک تأثیر می گذارند. این درحالی اســت آنها به یکی از اهداف اصلی 
شرکت های فناوری بزرگی تبدیل شده اند که با الگوریتم های مختلف سعی در 
جــذب مخاطب دارند و چه مخاطبی بهتر از کــودکان تاثیرپذیر که به راحتی 
به محصولات آنها معتاد می شــوند.در حقیقت شرکت های بزرگ با این کار به 
قیمت تخریب روحیه کودکان و نوجوانان، سود مالی خود را تضمین می کنند. 
این شــبکه ها تا آنجا برای درآمدزایی از کودکان پیش رفته اند که آســیب به 
این قشــر را نادیده گرفتند و همچنــان الگوریتم های تهاجمی تری برای جلب 
توجــه و جمع آوری داده های آنها ارائه کردند.طبق تحقیق دانشــگاه هاروارد، 
شبکه های اجتماعی در ســال ۲0۲۲ میلادی از بخش تبلیغات برای افراد زیر 
ســن قانونی در آمریکا در مجموع 11 میلیارد دلار درآمد داشــتند. کودکان و 
نوجوانانی که به مدرسه می روند، احتمالاً می توانند تبلیغات را تشخیص دهند اما 
هنگامیکه این تبلیغات در شبکه های اجتماعی مورد اعتماد قرار داده می شود، 
اینفلوئنســرها آن را ترویج می کنند یا در کنار محتوای شــخصی سازی شده 
نمایش داده می شود، این گروه سنی نمی توانند در برابر تبلیغات مقاومت کنند.
در همین راستا کشورهای مختلف و همچنین آمریکا که خانه این شرکت های 
ســودجو است، تصمیم گرفتند روح و روان نسل جدید را نجات دهند.آنچه در 
زیر می خوانید بخشی از اقداماتی است که سال گذشته برای نجات نسل جدید 
از شــرکت های سودجو انجام شده اســت:آمریکا پرچمدار قوانین محافظت از 
کودکان در شبکه های اجتماعی یوتا نخستین ایالت آمریکا بود که قانونی جدید 
برای محدود کردن شیوه استفاده کودکان از شبکه های اجتماعی اجرایی کرد. 
اسپنسر کاکس فرماندار جمهوریخواه این ایالت دو دستور اجرایی را در فروردین 
ماه سال گذشته امضا کرد که طبق آن کودکان قبل از عضویت در پلتفرم هایی 
مانند تیک تاک و اینســتاگرام نیازمند رضایت والدین هستند با امضای کاکس 
دو لایحه مذکور به قوانینی تبدیل شده اند که اجازه نمی دهند کودکان زیر 1۸ 
سال بین ساعت ۲۲:۳0 شب تا 6:۳0 صبح از شبکه های اجتماعی استفاده کنند 
همچنین پلتفرم های اجتماعی در این ایالت باید ســن کاربران را احراز کنند.
علاوه بر آن ایالت اوهایو برای حفاظت از کودکان، قانونی را تصویب کرد که طبق 
آن کودکان برای اســتفاده از شبکه های اجتماعی به رضایت والدین نیاز دارند. 
اوهایو این اقدام را به عنوان راهی برای حفاظت از ســلامت ذهنی کودکان ارائه 
کرده بود. قانون ایالت اوهایو شبکه های اجتماعی را ملزم می کند تا دستورالعمل 
حریم خصوصی پلتفرم شأن را برای والدین فراهم کنند تا خانواده ها بدانند در 
پروفایل فرزندشان چه محتوایی سانسور یا بازبینی شود.همچنین لایحه ای در 
ایالت فلوریدا آمریکا تصویب شد که یکی از سختگیرانه ترین ممنوعیت ها برای 
استفاده افراد زیر سن قانونی از شبکه های اجتماعی را وضع کرد. لایحه مذکور 
پلتفرم های اجتماعی را ملزم می کند حســاب های کاربران کمتر از 1۷ سال را 
حذف و از یک سیســتم احراز هویت طرف ثالث برای بررسی افراد زیر سن 1۷ 
سال استفاده کنند. براساس لایحه مذکور شــرکت های فناوری باید داده های 
خصوصی جمع آوری شــده از حســاب های حذف شده را برای همیشه از بین 
ببرند و در صورتیکه این کار را انجام ندهند والدین می توانند از آنها شکایت کنند.
ایالت کالیفرنیا نیز لایحه های »حفاظت از جوانان در مقابل اعتیاد به شبکه های 
اجتماعــی« و »حریم خصوصی داده های کودکان کالیفرنیا« را برای حفاظت از 
کودکان در مقابل اعتیاد به شبکه اجتماعی و حفظ حریم خصوصی داده ها ارائه 
کرد. قانون پیشــنهادی مبتنی بر لایحه ایمنی کودک همین ایالت اســت که 
قرار بود از ســال ۲0۲۴ میلادی اجرا شــود اما اکنون متوقف شده است.لایحه 
»حفاظت از جوانان در مقابل اعتیاد به شبکه های اجتماعی« به والدین اختیار 
می دهد الگوریتم های اعتیادآور فیدهای )feed( کانال های اجتماعی فرزندانشان 
را حذف کنند. لایحه مذکور در صورت تصویب به والدین کودکان زیر 1۸ سال 
اجــازه می دهد بین فیدها الگوریتمی پیش فرض )کــه برای ایجاد اعتیادهای 
ســودآور طراحی شده اند( و فید مبتنی بر زمان ثبت پست که کمتر به ایجاد 
عادت منجر می شود، انتخاب کنند. همچنین والدین می توانند تمام نوتیفیکیشن 
های شبکه های اجتماعی را مسدود کنند و اجازه ندهند فرزندانشان شب هنگام 

و در ساعات مدرسه به این پلتفرم ها دسترسی یابند.

روزنامه اقتصادی ، سیاسی ،اجتماعی، فرهنگی، صبح ایران
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قائم مقام بنیاد ملی نخبگان گفت: در نامه ای به شورای پول و اعتبار 
پیشــنهاد دادم مبلغ وام ودیعه مســکن به یک میلیارد تومان و وام 
خرید مســکن نیز به ۳ میلیارد تومان افزایش یابد.سید سلمان سید 
افقهی در گفت وگو با خبرنگار مهر، درباره آخرین وضعیت وام خرید 
و ودیعه مســکن نخبگان اظهار کرد: در حال حاضر وام خرید مسکن 
نخبگان یک میلیارد تومان و وام ودیعه مســکن ۳۰۰ میلیون تومان 
است اما با توجه به اینکه در شرایط حال حاضر کسی نمی تواند با یک 
میلیارد تومان خانه بخرد، در نامه ای به شورای پول و اعتبار پیشنهاد 
دادم مبلغ وام ودیعه مسکن به یک میلیارد تومان و وام خرید مسکن 
نیز به ۳ میلیارد تومــان افزایش یابد.قائم مقام بنیاد ملی نخبگان با 
اشــاره به اینکه سال گذشته در هیأت امنای بنیاد ملی نخبگان تهیه 
۱۰۰۰ واحد مسکونی برای نخبگان مصوب شد، افزود: تأمین اعتبار 
این طرح به سازمان برنامه موکول شده اما این سازمان متأسفانه علی 
رغم پیگیری هایی که انجام شــده، هنوز هیچ اعتباری را به این کار 
اختصاص نداده اســت.بیمه تکمیلی نخبگان در راه اســت قائم مقام 
بنیاد ملی نخبگان از طــرح جدید بنیاد برای بیمه تکمیلی نخبگان 
هزار نفر از نخبگان خبر داد و گفت: یکی از برنامه هایی که در دستور 
کار بنیاد ملی نخبگان قرار دارد بحث بیمه تکمیلی این عزیزان است 
که پیشنهاد دادم بالاترین تعهدات بیمه ای برای نخبگان در نظر گرفته 
شــود که برای هر فرد تقریباً در ماه یک میلیون و ۲۰۰ هزار تومان 

و در سال برای هزار نفر، ۱۲ هزار میلیارد تومان باید پرداخت کنیم.
بیمه هزار نخبه با بالاترین تعهدات بیمه ای قطعی شد وی ادامه داد: 
البته به من گفته شد تعهدات بیمه ای کم شود تا افراد بیشتری تحت 
پوشش بیمه قرار بگیرند که بنده پاسخ دادم یا کسی را بیمه نمی کنیم 
یا اگر این کار را انجام می دهیم، باید بهترین شــرایط را فراهم کنیم. 
در حــال حاضر بیمه تکمیلی برای هزار نفر از نخبگان قطعی شــده 
ولی اجرای چنین طرح هایی به تأمین اعتبار گره خورده است. بودجه 
۱۴۰۲ بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق شــده است!ســید افقهی با بیان 
اینکه بودجه بنیاد در سال ۱۴۰۲ تاکنون تنها ۲۵ درصد محقق شده 
و این موضوع باعث شــده که در برنامه ها و حمایت هایمان با مشکل 
مواجه شــویم، تصریح کرد: ما تحت فشار هستیم و از دوستان بارها 
هم پیگیری کردیم.وی ادامه داد: با توجه به اینکه رئیس بنیاد، معاون 
علمی رئیس جمهور است، متأسفانه این درکِ اشتباه وجود دارد که 
ســازمان برنامه وقتی بودجه ای را برای معاونت لحاظ می کند، عنوان 
می کند که بودجه بنیاد هم در دل آن قرار گرفته در حالی که رئیس 
بنیاد با حفظ سمت، معاون علمی رئیس جمهور است.اولویت سازمان 
برنامه و بودجه نخبگان نیست قائم مقام بنیاد ملی نخبگان بیان کرد: 
بارها این را گفته ایم که دولتی که می خواهد چند میلیون مســکن 
بســازد برای هزار مسکن نخبگان نباید دچار مشکل باشد و البته هم 
نیســت، ولی مساله این اســت که اولویت عزیزان در سازمان برنامه 
و بودجه نخبگان نیســت. وقتی بودجه بنیاد تنها ۲۵ درصد محقق 
شــده و از طرفی طرح مسکن نخبگان محقق نشده و طرح جذب در 
دستگاه های اجرایی به دلیل عدم تأمین اعتبار در برخی جاها مشکل 
اعتبار دارد، برداشت ما این است که نخبگان در اولویت قرار ندارند و 
طرح های مربوط به آنها اجرایی نمی شود. شعار نخبه پروری می دهیم 
امــا در عمل هیــچ کاری انجام نمی دهیم وی افــزود: مرتباً از نخبه 
پــروری، نخبه گزینی و نخبه گماری صحبت می کنیم اما هیچ اتفاق 
خاصی در عمل برای آنها رقم نمی خورد. در حال حاضر برای پیشبرد 
برنامه های جاری بنیاد با اعتبارات موجود، با مشکل مواجه هستیم و 
وضعیت نامطلوبی داریم. در صورتی که نسبت فایده به هزینه در حوزه 
نخبگان به شدت بالا اســت ولی ما این را در نظر نمی گیریم و بنده 

معتقدم متأسفانه تقسیم درست بودجه اتفاق نمیفتد.

پیشنهاد افزایش وام 
خرید مسکن نخبگان به 

۳ میلیارد

گنجینه

ورزشی

تخت گاز

از هر دری خبری

@sobheqtesad @sobheqtesad sobhe-qtesad

تهران !!

آیا نسخه جاده ای هایپرکار لمان پژو ۹X8 ساخته خواهد شد؟
یکی از خبرســازترین خودروهای چند سال اخیر مســابقات لمان را می توان پژو ۹X8 دانست. از همان زمان معرفی این خودرو 
شایعاتی درباره احتمال تولید نسخه جاده ای وجود داشت و حالا رئیس پژو به سؤالات دراین باره پاسخ داده است.زمانی که قوانین 
جدید مسابقات لمان برای اولین بار منتشر شد ابهاماتی درباره الزامی بودن یا نبودن تولید نسخه جاده ای از مدل های حاضر در 
پیســت به وجود آمد. همین امر باعث ایجاد شــایعاتی درباره تولید نسخه جاده ای از هایپرکار پژو ۹X8 شد اما چنین چیزی رخ 
نداد. البته به طور خلاصه باید گفت طبق قوانین مسابقات لمان تولید نسخه جاده ای از مدل های مسابقه ای الزامی نیست هرچند 

به نظر می رسد روزنه امیدی برای تولید ۹X8 با پلاک شخصی وجود داشته باشد.

گریزمان و کاسیمیرو در راه پیوستن به رونالدو؟
دو بازیکن بزرگ فوتبال اروپا با النصر به توافق دست پیدا کردند و راهی این تیم عربستانی خواهند شد.به گزارش ایسنا، علی الحربی، 
خبرنگار عربستانی اعلام کرد باشگاه النصر با آنتوان گریزمان، بهترین گلزنان تاریخ باشگاه اتلتیکومادرید، و کاسیمیرو، هافبک برزیلی 
منچستریونایتد، به توافق دست پیدا کرده است و این دو بازیکن در تابستان پیش رو پیراهن النصر را بر تن خواهند کرد.این خبرنگار 
عربستانی مدعی شد که هم گریزمان و هم کاسیمیرو موافقت خود را برای حضور در النصر اعلام کرده اند و توافقات نهایی صورت گرفته 
است.النصر در فصل جاری با درخشش کریستیانو رونالدو عملکرد بسیار خوبی از خود نشان داده است و هم در رقابت های لیگ عربستان 

و هم در لیگ قهرمانان آسیا از مدعیان اصلی قهرمانی است.

پیشنهاد

چهره روز

کتاب ظلمات سپید
کتاب ظلمات سپید روایت سفرهای اکتشافی و ماجراجویی های 
باورنکردنــی هنــری ورزلــی )henry worsley( در قطب جنوب 
)جنوبگان( به روایت دیوید گرن اســت. روایت مبارزه و تلاشــی 
جسمی و روحی که گاه فراتر از توان بشر است. وسعت بی پایانی 
را تصور کنید که در آن نور خیره کننده ی منعکس شده از سطح 
برف چشــمانتان را می زند. با هربار تنفس ســوز سرمای منفی 
هشــتاد درجه را به شــش ها وارد می کنید و پیشروی با وجود 
بادی که هرلحظه شــما را به عقب می راند ســخت و ســخت تر 
می شــود. وزن ســورتمه و وســایلی که به همراه دارید چیزی 
حدود ۱۵۰ کیلوگرم است و آن ها را با یک  طناب به دور کمرتان 
بسته اید. کمی که پیش می روید تنها چشم انداز پیش رو چوب های 
اسکی تان است و  حالا باید شروع کنید به بالا رفتن از یک شیب 
بسیار تند ولی انگشتان دست و پایتان را حس نمی کنید. خسته 
و ناامیدید ولی ذهنتان به شــما نهیب می زند کمی دیگر پیش بروید چون برای رســیدن به قطب جنوب باید روزانه 
حدود ۱۳ کیلومتر در برف و بوران پیشــروی کنید. این بخشــی از شرح مصایب سفرهای جذاب و اعجاب انگیز هنری 
ورزلی، اکتشاف گر بزرگ قطب جنوب در کتاب ظلمات سپید بود. هنری که سابقه ی حضور در ارتش و تمرینات سخت 
و طاقت فرســا را داشت، تصمیم گرفت تا به تبعیت از اسطوره ی مجسم خود، ارنست شکلتون سفر اکتشافی بزرگی را 
ترتیب دهد. ارنست شکلتون که هنوز هم از او به عنوان مدیری مدبر یاد می کنند و در حوزه های مدیریت و برنامه ریزی 
الگوی بســیار موفقی است، در سال ۱۹۰8 برنامه ی اکتشاف نمرود را برنامه ریزی کرد و به همراه گروهش عازم قطب 
جنوب شد. او  در حالی که تنها ۱۷۰ کیلومتر با مقصد فاصله داشت به دلیل کمبود منابع غذایی و در خطر بودن جان 
افراد گروهش تصمیمی جســورانه گرفت و از راه آمده بازگشت. این شرح تلاش ناکام شکلتون و تصمیم شجاعانه اش، 
هنری جوان را که هنوز در مدرســه تحصیل می کرد و از طریق کتاب خاطرات سفر اکتشافی شکلتون با او آشنا شده 

بود، سخت تحت تاثیر قرار داد.

آدام سندلر
آدام ســندلر یکی از پردرآمدترین بازیگران هالیوود 
است. او کارنامه ی ســینمایی پرباری دارد، با اینکه 
بیشتر اوقات نقش یک مرد نسبتاً دیوانه اما مهربان 
را بازی کرده اســت. برخی شــاید فیلــم های او را 
کمدی هایی احمقانه بدانند، اما تماشاگران کماکان 
او را دوســت دارند. آدام در بروکلین، نیویورک در ۹ 
ســپتامبر سال ۱۹۶۶ زاده شــد، مادرش یک معلم 
مدرســه مهد کودک، و پدر او استنلی سندلر، یک 
مهندس برق بود، خانواده وی یهودی هســتند و از 
مهاجران یهودی روســی تبارند. او پس از نقل مکان 
در سن ۶ سالگی در منچســتر، نیوهمپشایر بزرگ 
شد، وی در دبیرستان مرکزی منچستر تحصیل کرد. 
سندلر از دانشگاه نیویورک، مدرسه هنر تیش در سال 
۱۹88 فارغ التحصیل شد. سندلر پس از حضور موفق 
در یک برنامه زنده تلویزیونی به نام saturday night live در چندین فیلم هالیوودی حضوری موفق داشــت 
به طوری که مجموع این فیلم ها فروشــی در حدود ۲ میلیارد دلار آمریکا داشــت.]۲برخی از آثار معروف 
سندلر عبارتند از:آقای دیدز )۲۰۰۲(، پنجاه قرار اول )۲۰۰۴(، کلیک )۲۰۰۶( و تو حریف زوهان نمی شی 
)۲۰۰8(، قصه های وقت خواب )۲۰۰8(؛ و هچنین فیلم پیکســل ها، پینه دوز، مخلوط اشاره کرد. کمدین، 
خواننده، فیلم نامه نویس و تهیه کننده آمریکایی است. او از سال ۱۹۹۰ تا ۱۹۹۵، قبل از بازی در فیلم های 
هالیوودی، یکی از بازیگران سریال Saturday Night Live بود که مجموعاً بیش از ۴ میلیارد دلار در گیشه به 
دست آورد. او در سال ۲۰۲۲ دارایی خالص تخمینی ۴8۰ میلیون دلاری داشت و قراردادی برای سه فیلم 

دیگر با نتفلیکس به ارزش بیش از ۳۵۰ میلیون دلار امضا کرد.]۱[

فرهنگ

نماینــدگان مجلس از محل منابع حاصل از عوارض صادراتی 
کلیــه مواد و محصولات معدنی، اعتبــارات لازم برای اجرای 
قانون جهش تولید دانش بنیان را پیش بینی کردند. به گزارش 
خبرنگار مهر، نمایندگان مجلس شــورای اسلامی در جلسه 
نوبت صبح امروز )سه شــنبه ســوم بهمن مــاه( و در جریان 
رســیدگی به گزارش کمیســیون تلفیق لایحه بودجه سال 
۱۴۰۳ در بخــش درآمدی، با بندهای الحاقی ۲ و ۳ تبصره ۶ 
این لایحه موافقت کردند. بند الحاقی ۲- وزارت امور اقتصاد و 
دارایی مکلف است نسبت به واریز کلیه منابع حاصل از عوارض 
صادراتی کلیه مواد و محصولات معدنی صنایع معدنی، فلزی و 
غیر فلزی، محصولات نفتی، گازی و پتروشیمی به صورت خام 
و نیمه خام به ردیف درآمدی شــماره ۱۱۰۵۲۰ مالیات موضوع بند )ز( تبصره ۶ قانون بودجه سال ۱۴۰۲ کل 
کشــور به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۵۱8 و حقوق ورودی ماشین آلات، تجهیزات و قطعات تولیدی، صنعتی، 
معدنی و کشــاورزی به ردیف درآمدی شماره ۱۱۰۴۱8 جدول شماره پنج این قانون اقدام نماید.میزان قطعی 
عوارض صادراتی و فهرست کالاهای مشمول ظرف ۲ ماه پس از ابلاغ این قانون به تصویب هیأت وزیران می رسد. 
کلیه منابع حاصله جهت اجرای قانون جهش تولید دانش بنیان به معاونت علمی و فناوری و اقتصاد دانش بنیان 
ریاست جمهوری اختصاص می یابد به نحوی که معادل ۵۰ درصد از آن صرف افزایش صندوق نوآوری و شکوفایی 
شــود تا زمان تصویب فهرست کالاهای مشمول این بند، فهرست تصویب نامه هیأت وزیران، موضوع بند )ص( 
تبصره ۶ قانون بودجه ۱۴۰۱ مبنای اجرای این بند می باشد.سازمان برنامه و بودجه کشور مکلف است تخصیص 
ردیف هزینه ای بند را هر ماه به صورت یک دوازدهم صادر نماید. دبیرخانه شورای راهبردی فناوری ها و تولیدات 

دانش بنیان موظف است گزارش عملکرد این بند را هر ۶ ماه یک بار در اختیار مجلس قرار دهد. 

منابع مالی برای اجرای »قانون جهش تولید 
دانش بنیان« تعیین شد
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ملی پوش قایقرانی گفت: هیچ تیم آسیایی به نیمه نهایی المپیک صعود نکرد و همه حریفانم در مقدماتی، قهرمان جهان و المپیک بودند.به گزارش ایسنا، علی آقا 
میرزایی پس از اینکه به نیمه نهایی المپیک پاریس نرسید، بیان کرد: متاسفانه نتوانستم به نیمه نهایی صعود کنم اما همه تلاشم را کردم. حریفان قدری با من بودند. 
مقدماتی خیلی سختی داشتم. همه حریفانم قهرمان جهان و المپیک بودند. یعنی سخت ترین گروه مقدماتی بود. در یک چهارم نهایی هم تمام تلاشم را کردم. 
حریف آمریکایی قهرمان زیر ٢٣ سال جهان بود. فرانسوی که من را گرفت نقره المپیک دارد. در هر صورت من جنگیدم اما مشکل اینجا است که ما با دست خالی 
باید با حریفانی مثل اسپانیا، مجرستان و آلمان بجنگیم.آقامیرزایی در پایان درباره شرایط تیم های آسیایی در المپیک پاریس گفت: من امروز همه آسیایی ها را گرفتم، 
حریف چینی که دوره قبل ششم المپیک شد را گرفتم، حریف ازبک هم هشتم شد. کره و ژاپن هم که اصلا به المپیک صعود نکردند. قزاقستانی هم حذف شد؛ پس 
می بینیم که هیچ تیم آسیایی به نیمه نهایی صعود نکرد. تیم های اروپایی واقعا خوب کار می کنند. دیروز در ٢ نفره و ۴ نفره پشت هم رکوردهای دنیا را زدند. ما واقعا 

نیاز به حمایت بیش تری داریم. در واقع ما با شمشیر داریم می رویم به جنگ توپ و تانک. واقعا شرایط سخت است.

آقامیرزایی: با دست خالی باید با اروپایی ها رقابت کنم
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